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Z á p i s n i c a 

 

z XXIII. zasadnutia Miestneho zastupiteľstva mestskej časti Košice-Staré Mesto, konaného dňa 

12.09.2022 

------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------ 

 

Prítomní:  podľa prezenčnej listiny. 

 

Úvod rokovania 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Prosím, prezentujte sa. Vážené poslankyne, vážení poslanci, nakoľko sa 

jedná v tomto volebnom období o posledné zasadnutie miestneho zastupiteľstva, tak dovoľte, aby 

som na začiatok poprosil, aby sme sa postavili a odznie štátna hymna Slovenskej republiky. Vážené 

poslankyne, vážení poslanci, vážení hostia, otváram XXIII. zasadnutie miestneho zastupiteľstva, na 

ktorom vás všetkých vítam. Z dnešného rokovania nemám hlásených žiadnych ospravedlnených 

poslancov. Takže nakoľko je prítomných 7 poslancov z 13, konštatujem, že je prítomná nadpolovičná 

väčšina všetkých poslancov a zastupiteľstvo je uznášania schopné.  

 

- - - 

Návrhová komisia 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Teraz si zvolíme návrhovú komisiu. Poprosím vaše návrhy.  

 

p. Galdunová, poslankyňa MiZ: Navrhujem pána poslanca Havasiho. 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Dobre. Takže plus ... Asi aj pána poslanca Hanesza? Dobre. Takže 

hlasujme prosím. Je tu návrh do návrhovej komisie pán poslanca Havasi a pán poslanec Hanesz. 

Hlasujte prosím.  

 

Hlasovanie č. 1:  za: 6, proti: 0, zdržalo sa: 1 

    

p. Petrovčik, starosta MČ: Takže oznamujem, že návrhová komisia bola schválená a bude pracovať 

v zložení: pán poslanec Havasi a pán poslanec Hanesz. Poprosím teraz členov návrhovej komisie, 

aby zaujali na to vyhradené miesto. 

- - - 

Určenie overovateľov 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Za overovateľov zápisnice určujem pána poslanca Konečného a pána 

zástupcu starostu Ďuricu. 

- - - 

 

K programu rokovania 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Teraz pristúpime k schvaľovaniu programu, ktorý bol zverejnený. Najprv 

budeme hlasovať o bodoch zverejneného programu. Takže prosím návrhovú komisiu o prečítanie 

návrhu na uznesenie.  

  

p. Havasi, poslanec MiZ a člen návrhovej komisie. Miestne zastupiteľstvo mestskej časti Košice-

Staré Mesto schvaľuje zverejnený program XXIII. zasadnutia Miestneho zastupiteľstva mestskej časti 

Košice-Staré Mesto.  
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p. Petrovčik, starosta MČ: Ďakujem, hlasujte. 

 

Hlasovanie č. 2:  za: 7, proti: 0, zdržalo sa: 0 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Program bol schválený. Teraz prosím poslancov na prednesenie návrhov 

na vypustenie alebo zmenu poradia bodov. Ak nie sú žiadne návrhy, pristúpime k návrhom na 

doplnenie programu. Čiže teraz prosím o doplňujúce body, nech sa páči. Ak nikto nič nemá, 

pokračujeme bodom č. 1. 

- - - 

 

Bod č. 1 

Správa o činnosti stanice Mestskej polície Košice Stred za obdobie od 23.05.2022 do 15.08.2022 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Prv, než otvorím diskusiu, dal by som priestor veliteľovi Mestskej polície 

Stred pánovi Trochovi, ktorého medzi nami vítam. Nech sa páči, máte slovo. 

 

p. Trocha, veliteľ MsP Stanica Stred: Prajem všetkým pekný deň. Predložil som správu o činnosti. 

V podstate je tam uvedená naša činnosť, ktorú som považoval za potrebné tam uviesť. Pokiaľ budú 

prípadné otázky k tomu, budem zodpovedať.  

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Ďakujem. Otváram diskusiu. Pán poslanec Djordjevič. 

 

p. Djordjevič, poslanec MiZ: Ďakujem pekne pán starosta. Dobrý deň všetkým. Nemyslím si, že je 

nutné, aby všetci ... Chcel som povedať trinásti, ale vidíte, že aká je ochota pracovať pre ľudí 

a poberať odmenu medzi tým. Ja mám takú vážnejšiu tému, a nie smietky. Všetky sú vážne témy, ale 

niečo vedia mestskí policajti ovplyvniť a niečo nevedia. A aj na mestskom zastupiteľstve, a myslím, 

že aj s pánom starostom sme sa relatívne zhodli, je problematika parkovania. Vedenie mesta sa chváli 

billboardami, že parkovanie patrí Košičanom. No ale jednoducho vo všetkých svetových metropolách 

sú ľudia zmierení s tým, že sa za parkovanie v centre platí. A myslím, že tak drahé to nie je, žeby si 

to ľudia nemohli dovoliť. Hlavne v našich zónach na Kuzmányho sídlisku, alebo aj iné zóny. Stojí 

pre cudzích, alebo pre návštevníkov, 50 centov na hodinu. Keď ľudia majú 2,50 EUR na kávu v tom 

geste, tak si myslím, že aj tých 50 centov ich nezabije. Čiže poprosím, naozaj aj Stanicu Stred, aby 

boli dôslední hlavne v zóne 7, lebo v zóne 7 je vydaných zrejme viac rezidentských kariet ako je 

parkovacích miest a je tam obrovský problém, hlavne v nočných hodinách, nakoľko ja, ako obyvateľ 

Tatranskej, ale rovnaké problémy majú Štítová a Branisková ulica. Večer po 19.00 hod. nemám kde 

parkovať. Dokonca obratisko je plné. Tam stoje dodávky súkromnej spoločnosti, ktorá robí prepravu 

osôb. A s pánom Trochom sme komunikovali spolu cez víkend. Zistili sme, že toto obratisko je cez 

víkend zdarma. Ale myslím, že mali by sme ukázať akože reštrikciu a kontroly tým, že akonáhle je 

v pondelok od 7.30 spoplatnené parkovanie, tak by tam mali byť vytláčané tieto vozidlá na iné 

parkoviská, ktorých žiaľ v Košiciach niet. Hej? Bola to téma mnohých, aj súčasného župana, aj 

primátora. Ale záchytné parkovisko sa v Košiciach nevybudovalo. Čiže naozaj vás poprosíme, pán 

veliteľ, a rovnako aj vašich kolegov, aby ste ochraňovali naše záujmy a nás, ktorí si kupujeme 

rezidentské karty. A budem samozrejme súčinný a budem vám písať maily a písať podnety a všetko 

ostatné vám  pošlem mailom. Ďakujem pekne za vypočutie.  

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Ďakujem. Pán poslanec Hanesz. 

 

p. Hanesz, poslanec MiZ: Dobrý deň prajem každému. Ja budem veľmi stručný. Je tu jedna veta, že 

kontroly parkovania sú denne vykonávané. Ja to kvitujem, aj na našej ulici. Moji susedia dosť, 
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samozrejme aj ako inde, sú nahnevaní na to, že nemôžu parkovať cez deň. Vidia, že tam parkujú cudzí 

a mnohokrát to samozrejme aj nahlásia. Minulý týždeň tam boli tri papuče na základe toho, že 

privolali vlastne mestskú políciu. Jedna vec ale mi nedá. Dosť pomáhalo ešte keď sa zaviedlo povinné 

parkovanie to, že v autách boli povinné kartičky. Teraz už neexistujú. To znamená, že niekedy vás 

možno zavolajú aj vtedy, kedy by nemuseli. Čiže keby ste to tlmočili vedeniu mesta. Máte zrejme 

nejaké porady, aby vlastne sa nad tým zamysleli, že tie kartičky určitým spôsobom šetria prácu, čas 

náš, aj váš. Keby sa to zaviedlo opäť, nebolo by to zlé. Ďakujem.  

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Ďakujem. S faktickou pán poslanec Djordjevič. 

 

p. Djordjevič, poslanec MiZ (faktická): Ďakujem pekne. Existovali kartičky. Oni síce neboli povinné 

ako v tom zmysle, že keď mal niekto zaplatené, nemusel to mať vyložené, ale bolo to odporúčané. 

Súhlasím s kolegom, ktorý povedal, že predchádzalo to tomu ... Bola tam vyznačená aj platnosť, aby 

zbytočne niekto nevolal. Bola aj súkromná spoločnosť, ktorá prevádzkovala v Košiciach parkovanie 

od 2016, spustila aplikáciu kontrolu EČV. Lenže toto je, že my sme taká mentalita ľudí, že po 

Internete som čítal, že je to eštébácka udávačská aplikácia. Proste si treba povedať aká je mentalita 

tých ľudí. Polovici vadilo, že je to súkromná spoločnosť, ale polovici vadilo, že vôbec sa má platiť. 

A kým takí budeme, dovtedy budú nadávať aj na policajtov, že proste v zahraničí ... Keď si máme 

brať príklad zo západu, je to samozrejmosť. U nás sa každý snaží obísť.  

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Ďakujem. Uzatváram diskusiu a poprosím návrhovú komisiu o prečítanie 

návrhu uznesenia.  

 

p. Havasi, poslanec MiZ a člen návrhovej komisie: Miestne zastupiteľstvo mestskej časti Košice-

Staré Mesto berie na vedomie Správu o činnosti stanice Mestskej polície Košice Stred za obdobie od 

23.05.2022 do 15.08.2022 v predloženom znení.  

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Ďakujem. Hlasujte, prosím. 

 

Hlasovanie č. 3:  za: 9, proti: 0, zdržalo sa: 0 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Uznesenie bolo prijaté. Pristúpime k bodu č. 2   

 

- - - 

 

Bod č. 3 

Informácia o činnosti  

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Otváram diskusiu. Pani poslankyňa Hulmečíková. Pri čítaní materiálu som 

si spomenula na rozhovor z minulého týždňa s pánom prednostom, kde konštatoval, že je rád, že sa 

podarilo podať žiadosť na projekt, výzvu Košického samosprávneho kraja. Tak si to pamätám, tak to 

bolo. Teda, určite tejto téme sa venoval aj pán starosta, ale v činnosti starostu som túto tému 

nezachytila. A keďže pán starosta by mi určite nevedel odpovedať teraz, tak som ho pretavila do 

pozmeňujúceho návrhu uznesenia. Text uznesenia je: Miestne zastupiteľstvo mestskej časti Košice-

Staré Mesto berie na vedomie informáciu o činnosti starostu mestskej časti Košice-Staré Mesto od 

XXII. zasadnutia Miestneho zastupiteľstva mestskej časti Košice-Staré Mesto, ktoré sa konalo dňa 

15.06.2022 v predloženom znení a žiada starostu predložiť písomne mailom poslancom miestneho 

zastupiteľstva do 7 pracovných dní od podpísania uznesenia zoznam podaných projektov na vypísané 

výzvy, dotácie, granty, a to v čase od 1.1.2022 do 12.9.2022 a zoznam pripravených projektov na 
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podanie do konca roka 2022. Kto bude mať záujem, tak si pôjde k pánovi prednostovi pozrieť. Kto 

nie, zoberie len na vedomie. 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Nasleduje pán poslanec Djordjevič.  

 

p. Djordjevič, poslanec MiZ: Prihlási som sa, aby si niekto nemyslel, že dneska som ticho a sedím. 

Ale nebudem 7 týždňov pred voľbami hľadať v správe chyby, vytýkať. Lebo každému sa dá v živote 

všetko vytýkať. Nič nie je ideálne, nikto nie sme perfektný. A kto je bez viny, nech hodí kameňom. 

Proste vadia mi niektoré veci, ale keď sa nám to podarí v hocijakom garde, či jeden bude sedieť 

v laviciach alebo tam, alebo nebude sedieť nikde. Aj to sa môže stať. Myslím, že sú aj iné spôsoby 

ako v tomto bode, nájsť cestu a prísť sa porozprávať a povedať čo mi vadí, čo by sme vedeli zmeniť 

a ako by sme spoločne vedeli pomôcť Staromešťanom. Proste aj na mestskom zastupiteľstve som 

povedal, a poviem to aj teraz, že všetko je o tom, ako vieme spolu komunikovať, ako si vieme uznať 

svoje chyby a nájsť si k sebe cestu. Ale tam je treba začať každý od seba. Koľko som ochotný času 

venovať svojej práci, poslaneckému mandátu a potom ďalej rozvíjať tieto témy spoločne, či už hore 

v kancelárii alebo ísť niekam na nealko pivo. A možno boli tie pokusy. Proste vyšli niektoré udalosti 

tak, ako vyšli. Ale ešte nikdy nie je neskoro sa poučiť zo svojich chýb a povedať si, že ideme ďalej 

a ideme ďalej spoločne. Takže toľko. Takže ja tu nebudem dnes hovoriť nejaké chyby. Každý urobil 

niekedy chyby. Ale treba pochváliť aj niektoré dobré veci. Čiže tak, ďakujem.  

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Ďakujem aj za. Ešte vlastne k tým projektovým veciam. Tak samozrejme, 

myslím, že prevažná väčšina je všeobecne známa. Nejaké aktuálne, keď bude treba, doplníme. Tam 

len ozaj treba povedať. Myslím si, že sa môžeme pochváliť, že takmer ... Myslím, že je to spolu cez 

vyše 800 000 EUR. To sú tie externé zdroje, ktoré sa podarilo nám. Či už tie medziblokové priestory 

na oboch adresách, ktoré, spolu s mestom do toho ideme. A potom samozrejme tie naše ďalšie 

aktivity, granty rôzne. A keď to celé sčítame, tak to je ozaj vyše, keď sa nemýlim, tie investičné 

aktivity, plus tie rôzne iné na kultúrne podujatia, vyše 800 000 EUR, ktoré sa nám podarilo tým 

pádom získať pre našu mestskú časť. Čiže je to ozaj výsledok a suma, ktorú táto mestská časť vlastne 

ešte nezažila. Takže koho potom samozrejme budú zaujímať detaily, vieme presne. Poprosím vás za 

pánom prednostom. Presne vám ukáže o čo sa jedná. Takže ďakujem vám. Pán poslanec Djordjevič, 

faktická. 

 

p. Djordjevič, poslanec MiZ (faktická): Ide tu trochu o to, to je jedna z tých vecí, čo mi vadí, že tí čo 

píšu proste na stránku Facebook, alebo tieto materiály, aby som nebol teraz osobný, alebo 

Staromestské listy. Niekedy mám pocit, že netušia o problematike. Čiže vy, ako odborní zamestnanci, 

a tak isto aj pán starosta, tým ľuďom musíte, alebo mali by ste vysvetliť problematiku. Hej? 

A nebudem to písať nikde a dnes nie je pravdepodobne ani živé vysielanie. A nebudem o tom robiť 

status, pán starosta. Ale poviem, že aj to mi vadilo, že si išiel, keď toto sa schvaľovalo na meste, tak 

ty si išiel na ČH-čko robiť videá, že tam je guľáš. Proste nebudem to písať a nebudem to hovoriť ani 

ľuďom. Proste to nech si každý utvorí. Hovorím to tu, v tomto kruhu, že trebalo hlasovať za peniaze 

a ty si išiel robiť videá. Proste robíme všetci chyby, aj ja som veľa ich urobil.  

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Ďakujem. Uzatváram diskusiu. Dávam slovo návrhovej komisii.  

 

p. Havasi, poslanec MiZ a člen návrhovej komisie: Miestne zastupiteľstvo mestskej časti Košice-

Staré Mesto berie na vedomie informáciu o činnosti starostu mestskej časti Košice-Staré Mesto od 

XXII. zasadnutia Miestneho zastupiteľstva mestskej časti Košice-Staré Mesto, ktoré sa konalo dňa 

15.06.2022 v predloženom znení a žiada starostu predložiť písomne mailom poslancom miestneho 

zastupiteľstva do 7 pracovných dní od podpísania uznesenia zoznam podaných projektov na vypísané 
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výzvy, dotácie, granty, a to v čase od 1.1.2022 do 12.9.2022 a zoznam pripravených projektov na 

podanie do konca roka 2022. 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Takže to je pozmeňujúci? 

 

 p. Havasi, poslanec MiZ a člen návrhovej komisie: Áno. 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Takže teraz hlasujeme o pozmeňujúcom návrhu pani poslankyne 

Hulmečíkovej. Nech sa páči, hlasujte.  

 

Hlasovanie č. 4: zmätočné hlasovanie 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Tak dajme ešte raz.  

 

Hlasovanie č. 5: za: 7, proti: 0, zdržalo sa: 2 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Uznesenie bolo prijaté. Tým pádom už nemusíme pôvodné ani čítať. Takže 

pokračujeme bodom č. 3. 

 

- - - 

 

BOD č. 3 

Informácia o plnení úloh vyplývajúcich z uznesení od XXII. zasadnutia Miestneho 

zastupiteľstva mestskej časti Košice-Staré Mesto, ktoré sa konalo dňa 15.06.2022 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Dávam slovo predkladateľovi, nech sa páči pán kontrolór. 

 

p. Pillár, hlavný kontrolór MČ: Prajem pekný deň pán starosta, pani poslankyne, páni poslanci, 

ostatní. Tak ako sa tam uvádza, na tom poslednom zastupiteľstve, ktoré sme mali, tak nebolo prijaté 

žiadne také uznesenie, ktoré by bolo treba kontrolovať.  

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Ďakujem. Otváram diskusiu. Uzatváram diskusiu a dávam slovo návrhovej 

komisii.  

 

p. Havasi, poslanec MiZ a člen návrhovej komisie: Miestne zastupiteľstvo mestskej časti Košice-

Staré Mesto berie na vedomie Informáciu o plnení úloh vyplývajúcich z uznesení od XXII. zasadnutia 

Miestneho zastupiteľstva mestskej časti Košice-Staré Mesto, ktoré sa konalo dňa 15.06.2022.  

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Ďakujem. Hlasujte, prosím.  

 

Hlasovanie č. 6:  za: 9, proti: 0, zdržalo sa: 0 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Uznesenie bolo prijaté. Pokračujeme bodom programu č. 4.  

 

- - - 

 

Bod č. 4 

Správa o kontrolnej činnosti hlavného kontrolóra mestskej časti Košice-Staré Mesto za obdobie 

od XXII. zasadnutia Miestneho zastupiteľstva mestskej časti  Košice-Staré Mesto, ktoré sa 

konalo dňa 15.06.2022 
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p. Petrovčik, starosta MČ: Rovnako dávam slovo pánovi kontrolórovi.  

 

p. Pillár, hlavný kontrolór MČ: Ďakujem. Základnú kontrolu, ktorú som urobil za posledné obdobie, 

tak je vlastne kontrola všeobecne záväzných nariadení mestskej časti našej, ktoré sú v súčasnosti 

platné a účinné. Takže tak ako tam máte v podstate rozobraté tie jednotlivé všeobecne záväzné 

nariadenia, tak môžem konštatovať, že jednak z dôvodu, že za posledné obdobie bolo veľa z týchto 

všeobecne záväzných nariadení aktualizovaných, tak nevykazujú žiaden nejaký, či pojmový alebo 

právny problém. V podstate len jedno všeobecne záväzné nariadenie som navrhol, žeby bolo potrebné 

upraviť. To vlastne vyšlo z tých našich skúseností, čo sme mali o tých dotáciách, kedy vlastne tam 

navrhujem niektoré pojmové veci upraviť aj do takého stavu, aby bolo to jednoznačnejšie a nemohlo 

dôjsť napríklad k tomu, že tomu istému žiadateľovi schválime dotáciu v decembri. A tak isto sa 

potom môže stať, že napríklad mu môžeme ďalšiu schváliť v januári, a to z dôvodu, že je tam dané 

ročne. Je tam proste taký pojem. Tam by lepšie bolo napríklad dať, že za posledných 12 mesiacov, 

alebo raz za 12 mesiacov, alebo nejaký takýto podobný. To si treba nejako sadnúť, aj s právnym 

oddelením a nejako to proste vyšpecifikovať, aby to bolo jednoznačnejšie. Ináč, máme všeobecne 

záväzné nariadenia v poriadku. Hovorím, nezistil som tam žiadne nejaké nedostatky. 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Ďakujem. Otváram diskusiu. Nech sa páči, pán poslanec. 

 

p. Djordjevič, poslanec MiZ: Ďakujem pán starosta. Aj keď to, čo poviem, bude len okrajovo súvisieť 

s tým bodom, ktorý máme, ale pán kontrolór mi vnukol myšlienku, a hlavne o tých VZN, keď hovoril. 

A spomenul som si teraz na zastupiteľstvo, čo sme mali ostatné na meste a som si uvedomil, že ... Ja 

viem, že to je, proste sa zle počúva, ale nás tam neberú vážne. Sme tam len traja. Ja, pán Petrovčik 

a pán Grega. A v 41-člennom pléne zanikáme. Proste tam sa nájdu peniaze na všetko, len nie na nás. 

Borovicový háj – státisíce eur, lebo je tam 7 poslancov Terasy. Ale my sme chceli teraz, aby sa 

odkúpili pozemky, aspoň ja som to tak hovoril, okolo divadla, čo je tam rozbité. Hlavná ulica, 

výkladná skriňa tohto mesta, tohto štátu. A nie je vôľa. Si spomeňte ako sme museli bojovať, aby sme 

aspoň nejaké peniaze za tú plaváreň dostali. Dostali sme v podstate, vzhľadom na cenu a stavbu, a jej 

význam, dostali sme omrvinky. Ale keď tam chceli pre kraj dávať zľavu a niektorí poslanci tam 

lobovali, hej, z KVP za kraj, tak boli ochotní. Ale našťastie sme to stopli. Boli ochotní 700 000 EUR 

dať zľavu za pozemky. Čiže musíme začať zdola. To znamená, že tým, ktorým sa nám podarí, 

a dúfam, že sa nám čo najviac viacerým podarí tu dostať, musíme začať robiť tlak zdola. To znamená, 

uznesenia, aby sme mali aj príjmy z parkovania ako mestská časť a aby tá mestská časť bola silná 

a aby nás brali vážne. Proste budeme na tom pracovať, keď sa nám to podarí a budeme cez média 

a cez svojich známych tlačiť zdola, aby nás na meste naozaj brali vážne. Ďakujem. 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Ďakujem. Dovolím si ešte k tomu pripojiť, alebo pripomenúť vlastne 

z ostatného mestskej zastupiteľstva. Ozaj, tam sme to aj ukázali. Keď sa vieme spojiť a vytvoriť tento 

tlak zdola, aj to bol vlastne návrh uznesenia od pána poslanca Lörinca, ktorý to dával na rade 

starostov. Ja som to dával obdobné na finančnej komisii mesta. A presne takto sa to má robiť. 

Výsledok je, že sme vlastne spolu vo väčšine, myslím že ani nie tesnej, ale ozaj, až na dvoch 

poslancov mestských, všetci nám to odhlasovali, kde sme vlastne vybojovali aj pre našu mestskú časť 

takmer vyše 30 000 EUR navyše, kde som argumentoval tým 500 eurovým príplatkom pre 

zamestnancov, či už v škôlkach, či už tu na úrade, kde sme vlastne argumentovali, že pri 

dvojúrovňovej samospráve, my mestské časti to nemáme z čoho uhradiť týmto zamestnancom. 

Samozrejme, snaha od začiatku na mestskom zastupiteľstve bola nám to prekaziť. Najprv právnikom, 

že je to zásadný škrt do rozpočtu, takéto rôzne veci. Ale chcem sa poďakovať rovnako aj pánovi 

Djordjevičovi, aj pánovi Gregovi, kde vlastne my traja staromestskí poslanci sme dostatočne 

vysvetlili a vyargumentovali nášmu pánovi primátorovi nutnosť tohto kroku, kde sa musí vedieť 

podeliť. Keď si niekto na vláde niečo vymyslí, tak pri dvojúrovňových samosprávach môžeme z toho 
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nadbytku na daniach z príjmov fyzických osôb, z toho koláča je potom potrebné vydeliť vlastne aj 

pre mestské časti. Takže som rád, že sa to podarilo. Pevne verím, že to primátor podpíše toto 

uznesenie, pretože hlasovali za neho takmer všetci poslanci s výnimkou pani námestníčky 

Gurbaľovej a pána poslanca Rovinského. Takže ďakujem ešte raz aj za to. Takto sa to presne má 

robiť a takto budeme, verím tomu, dúfam, keď sa podarí a budeme všetci úspešní, tak budeme takto 

bojovať pre Staré Mesto v rámci mesta. Nech sa páči pán poslanec Djordjevič s faktickou. 

 

p. Djordjevič, poslanec MiZ (faktická): Áno, ešte ma napadlo tiež, lebo hovoríme o mestskom 

zastupiteľstve. Tak ako povedal pán starosta, sú to prepojené nádoby. A je to buď matka a dcéra alebo 

otec a syn, alebo brat a sestra. Ale jednoducho, je to dvojúrovňová samospráva a samozrejme, že my 

ako staromestské zastupiteľstvo, niekedy trošku ťaháme za kratší povraz, lebo druhý tam rozdáva 

karty. Ale chcem povedať o tom, preto som sa prihlásil, že sme sa tiež zomkli, myslím niektorí 

poslanci mesta, a zastavili sme obrovskú stavbu na amfiteátri. A čo je smutné, že aj keď sa tá 

križovatka nachádza na katastrálnom území Starého Mesta, oni sa nespýtali Starého Mesta ani na 

názor. Čiže my budeme musieť sledovať, budeme robiť uznesenia, ktoré sa budú týkať vecí s mestom 

a ktoré budeme potom, keď sa nám to podarí, tlmočiť hore na meste. Ďakujem.  

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Ďakujem. Uzatváram diskusiu a dávam slovo návrhovej komisii. 

 

p. Havasi, poslanec MiZ a člen návrhovej komisie: Miestne zastupiteľstvo mestskej časti Košice-

Staré Mesto berie na vedomie Správu o kontrolnej činnosti hlavného kontrolóra mestskej časti 

Košice-Staré Mesto za obdobie od XXII. zasadnutia Miestneho zastupiteľstva mestskej časti Košice-

Staré Mesto, ktoré sa konalo dňa 15.06.2022. 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Nech sa páči, hlasujte.  

 

Hlasovanie č. 7:  za: 11, proti: 0, zdržalo sa: 0 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Uznesenie bolo prijaté. Pokračujeme bodom č. 5  

 

- - - 

 

Bod č. 5 

Pokračovanie rokovania o prerušenom bode z XXII. rokovania zo dňa 15.06.2022 - Návrh na 

zmenu Všeobecne záväzného nariadenia mestskej časti Košice-Staré Mesto č. 5/2019 o 

poskytovaní sociálnej pomoci občanom 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Nech sa páči, dávam slovo predkladateľke. 

 

p. Galdunová, poslankyňa MiZ: Dobrý deň vážené panie poslankyne, páni poslanci. Ide teda o návrh 

zmeny všeobecne záväzného nariadenia, ktoré sme v júni prerušili. Tento návrh zmien vychádza už 

teda, ako sme sa rozprávali, zo súčasnej ekonomickej situácie, ktorá ako vieme, neustále nám rastú 

ceny potravín, tovarov, služieb. V podstate všetkého. Tieto zmeny výšky sa týkajú ľudí s dávkami 

v hmotnej núdzi, kde sa upravuje výška príspevku na ošatenie, školské potreby, mimoriadne situácie 

a navýšenie teda o 50 %. Tento návrh je zároveň doplnený aj kolegyňou pani poslankyňou 

Hulmečíkovou, kde v podstate žiadatelia o dávku v sociálnej pomoci ... Zvyšuje sa tam hranica z 1,5- 

násobku životného minima na hranicu 2-násobok životného minima. Chcem poďakovať kolegom 

z komisie zdravotnej a tak isto kolegom z komisie finančnej, ktorí tento návrh podporili. Ďakujem. 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: S faktickou pán poslanec Djordjevič. 
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p. Djordjevič, poslanec MiZ (faktická): Ďakujem pekne. Ja vítam tieto sociálne balíčky, len, a to sa 

netýka vás, len to mi niekedy niekde zoberieme a potom niekam pridávame. To nekritizujem vôbec. 

Ja to schvaľujem, aj za to budem hlasovať. Len to nie je úloha samosprávy. To len ukazujeme svoje 

dobré srdce, alebo tú ochotu robiť pre ľudí, ale tieto veci by mal riešiť štát. Ale viete dobre, aké máme 

od 1993, odkedy sme samostatnou republikou, vlády. A myslím, že hocikoho sa opýtate na ulici, tak 

vám pekné slovo nepovie o žiadnom bývalom premiérovi pomaly. Čiže áno, je to gesto, je to fajn, ale 

viete dobre, že o toľko menej môžeme dať do ihrísk atď. A do budúcna by som sa zamyslel aj nad 

fungovaním škôlok. Ako, rozoberieme si to určite.  

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Ďakujem. Tam len chcem pripomenúť, že keď si porovnáme naprieč 

všetkých mestských častí, lebo na úrovni mesta samozrejme je nejaká sociálna pomoc. Tam sa to 

krásne ukazuje, napríklad pri tom VZN, kde prispieva aj mesto a vlastne aj naša mestská časť na 

príspevky na to stravovanie, kde už v podstate v jednej kategórii sa dostávame takmer, že náš senior 

staromestský s tým najnižším príjmom de facto má zadarmo tú stravu. Vďaka tomu vyskladaniu tých 

príspevkov od mestskej časti hlavne, ale aj od mesta. A ozaj v tomto sme myslím si v rámci celého 

mesta, naša mestská časť Košice-Staré Mesto lídrom v poskytovaní tejto pomoci a tejto starostlivosti 

o tieto ohrozené skupiny, a hlavne seniorov, nakoľko sú mestské časti, ktoré dodnes neprispievajú 

ani centom. Takže to len tak pre informáciu. Nech sa páči pán poslanec Djordjevič, faktická. 

 

p. Djordjevič, poslanec MiZ (faktická): Chcem sa tak opýtať, aj vás všetkých, nielen vás pán starosta, 

ale aj pána kontrolóra, pána prednostu, pána zástupcu, aj ostatných poslancov. Čo keby sme nabrali 

gule a zachránili Železničnú nemocnicu, aby sme ju urobili staromestskou nemocnicou? Lebo 

chodníčky, tam výtlk, to vie každý robiť. Ja viem, nechcem teraz vyzerať ako pán župan, ktorý chcel 

za euro kupovať železiarne. Ale toto je niečo, kde je stará mestská časť a my potrebujeme prekročiť 

svoje hranice a vyjsť zo svojho tieňa. Viem, že to sú milióny eur. Preto sa pýtam, či vôbec môže byť 

mestská časť tak zaťažená a či by to uniesla. Keď nie, nebudeme to ďalej rozvíjať a tú myšlienku 

zahodíme. Alebo, keď má ešte necháte, pán starosta, 20 sekúnd hovoriť. Alebo Rozmanova vila. 

Aspoň niečo v menšom. Nájdime gule, odkúpme ju od tých investorov a urobme tam Denné centrum 

pre seniorov, kde budú mať pekne záhradku, kde budú chodiť. Toto je niečo, načo ľudia nezabudnú 

a že si nás budú pamätať, že sme tam len nepoberali odmeny, ale že sme niečo urobili aj pre nich. 

Ďakujem. 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Ďakujem. Chce niekto reagovať? Takže pán poslanec Priester, nech sa 

páči.  

 

p. Priester, poslanec MiZ: Ďakujem pán starosta. Ja sa vám chcem všetkým poďakovať rovnako ako 

kolegom z komisie zdravotnej, ktorí počas štyroch rokov stále prichádzali s plodnou diskusiou 

a plodnými návrhmi. Myslím, že je za nami vidieť kus roboty a preto sa vám všetkým chcem 

poďakovať za všetky vaše návrhy, všetky pozmeňujúce návrhy, ktoré ste dali atď. Takže som veľmi 

rád, že sa nám podarilo za 4 roky napríklad tri krát realizovať zvýšenie príspevkov na stravovanie 

dôchodcov. Ako povedal aj pán starosta, momentálne na Garbiarskej sa už dnes stravuje dôchodca 

s najnižším príjmom zadarmo, čo je podľa mňa úplne super. Aj keď to nie je úloha samospráv, tak 

treba myslieť na tých, ktorí sú najzraniteľnejší a pomáhať im. Keď to nerobí štát, tak aspoň my. 

A znova tu máme aj úpravu VZN o sociálnej pomoci, ktoré už je, keď sa nemýlim, tiež vlastne tretí 

krát upravované. Takže vďaka vám všetkým, ako kolegom z komisie, tak aj vám všetkým, ktorí ste 

na zastupiteľstve.  

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Ďakujem. Pani poslankyňa Hulmečíková. 
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p. Hulmečíková, poslankyňa MiZ: Ja som sa chcela prihlásiť len do technickej, ale nejako sa mi 

nedarilo, tak som sa prihlásila do príspevku. Pán kolega Djordjevič, troška nehovoríš pravdu, pretože 

zákon o sociálnej pomoci práve dáva obciam a mestským častiam tú kompetenciu, aby zvážil 

a všeobecne záväzným nariadením upravil príspevky pre sociálne slabé skupiny občanov. A pokiaľ 

ja mám dobrý prehľad, tak strašne veľa miest má tieto všeobecne záväzné nariadenia, len sa to líši 

buď tými príspevkami, alebo sumou. Takže zákon na to myslí. Samozrejme, od nového roku už štát 

zase zobral ruky preč od prvákov. My sme v tom všeobecne záväznom nariadení mali aj príspevky 

pre prvákov, ale keďže si tú kompetenciu zobral štát, tak sme to vylúčili pri jednej úprave z VZN. 

A od januára opäť je tu novela zákona, kde štát už nebude prispievať tým prvákom tými 100 EUR na 

školské potreby. Takže opäť sa budeme musieť vrátiť tí, ktorí vzídu z volieb, k úprave a reagovať aj 

na takéto podnety, ktoré nám prináša bežný život. Áno, v tom VZN, tak ako som na zastupiteľstve 

hovorila, tak som aj predniesla na sociálnej komisii tú zmenu, ktorú som deklarovala. Tá ozaj reaguje 

len teraz na tieto súčasné zmeny, pretože vieme, že čakajú nás ďalšie ťažké obdobia. A počas tých 

včerajších relácií, síce veľa sme sa nedozvedeli, ale tam odznela ešte aj jedna myšlienka, kde pani 

vicepremiérka povedala, že tých 500 EUR, čo štát schválil pre zamestnancov samosprávy bude 

refundovať, tak toto bude treba z úrovne mestskej časti a mesta odstrážiť, lebo prisahala, že toto sa 

udeje. Takže dúfajme. Tým pádom by nám ostalo tých 30 000 k dobru, pre rozvoj mestskej časti. Čo 

sa týka toho stravovania. Áno, to je presne to isté, čo som hovorila. Zákon pamätá na to. Samospráva 

a zastupiteľstvo má jedinú vážnu úlohu, a to je rozpočet. A v tom rozpočte, pokiaľ to nie je v rozpore 

so zákonom, tak môže prispieť na hocičo. A čo sa týka tej Železničnej nemocnice, no myslím, že to 

je taký úlet ako krytá plaváreň bola. To si neviem ani predstaviť. To ma striaslo hneď. Ale tú 

Rozmanovu vilu si viem predstaviť, pretože Rozmanova vila je menšia, je v mestskej časti. Vieme 

čo prináša, aké traumy pre občanov Kuzmányho sídliska. Takže tam si to viem predstaviť a presne ju 

potom etablovať tak ako spomínal pán kolega pre obyvateľov na dennú pomoc. Denné centrum je tu. 

To treba troška ináč predefinovať, na nejaký denný stacionár, alebo niečo také, kde by široká škála 

občanov starších, ktorí potrebujú pomoc, tam mohla nájsť svoje útočisko. To robia niektoré už obce 

a samozrejme oni musia mať tiež k tomu kompetencie. 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: S faktickou pán poslanec Djordjevič. 

 

p. Djordjevič, poslanec MiZ (faktická): Ďakujem pekne. Áno, ospravedlňujem sa, že som sa 

nevyjadril exaktne v zmysle zákona, ale myslel som to trochu inak. A práve tak som to myslel, že 

musíme vyskladať nielen to, čo my chceme trinásti plus starosta, ale hlavne to, čo chcú ľudia. Podľa 

mojich informácií z 20 000 obyvateľov je 6 000 – 7 000 v seniorskom veku. Čiže tam je jedná tretina. 

Ďalej je tu nová generácia, ktorá prichádza do nových bytoviek. Síce tam nemajú ešte trvalé pobyty, 

ale bývajú tam. Čiže mojou slabosťou, keďže ešte stále mám malé dieťa štvorročné, sú detské ihriská. 

Je tu veľa kultúrnikov, čo im nemám za zlé, ale zavrite oči a povedzte si, čo na druhý deň. Áno, 

zážitok je, samozrejme bez kultúry by spoločnosť upadla. Keď môžem poprosiť, ešte 20 sekúnd, pán 

starosta. Spoločnosť by upadla. Ale zoberte si, že čo po nás ostane? A teraz sa nejdem chváliť, bo 

všetci skoro ste stlačili gombík. Ale uznajte, že bolo dobré, že sme tú plaváreň dali mestu. Však my 

by sme to neutiahli, hlavne cez koronu. Tá by nás zruinovala. Čiže zoberte si, že naozaj po tomto 

zastupiteľstve ostanú zrekonštruované 4 detské ihriská. A to v minulosti nebolo.  

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Ďakujem. Uzatváram diskusiu. Nech sa páči, návrhová komisia.  

 

p. Havasi, poslanec MiZ a člen návrhovej komisie: Miestne zastupiteľstvo mestskej časti Košice-

Staré Mesto podľa ustanovenia § 14 ods. 3 písm. a) zákona č. 401/1990 Zb. o meste Košice v znení 

neskorších predpisov sa uznáša na zmene Všeobecne záväzného nariadenia mestskej časti Košice-

Staré Mesto č. 5/2019 o poskytovaní sociálnej pomoci občanom podľa predloženého návrhu.  
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p. Petrovčik, starosta MČ: Nech sa páči, hlasujte.  

 

Hlasovanie č. 8:  za: 12, proti: 0, zdržalo sa: 0 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Uznesenie bolo prijaté. Nasleduje bod č. 6. 

 

- - - 

 

Bod č. 6 

Návrh Všeobecne záväzného nariadenia mestskej časti Košice-Staré Mesto o organizácii 

miestneho referenda 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Otváram diskusiu. Ak sa nikto nehlási, uzatváram, slovo má návrhová 

komisia.     

 

p. Havasi, poslanec MiZ a člen návrhovej komisie: Miestne zastupiteľstvo mestskej časti Košice-

Staré Mesto podľa ustanovenia § 14 ods. 3 písm. a) zákona č. 401/1990 Zb. o meste Košice v znení 

neskorších predpisov sa uznáša na Všeobecne záväznom nariadení mestskej časti Košice-Staré Mesto 

o organizácii miestneho referenda podľa predloženého návrhu.  

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Ďakujem, hlasujte. 

 

Hlasovanie č. 9:  za: 12, proti: 0, zdržalo sa: 0 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Uznesenie bolo prijaté. Pokračujeme bodom č. 7. 

 

- - - 

 

Bod č. 7 

Správa o plnení Programového rozpočtu mestskej časti Košice-Staré Mesto k 30.06.2022 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Ak dovolíte, ospravedlňujem vedúcu ekonomického oddelenia, ktorá je 

práceneschopná a preto by som dal slovo zástupkyni, ktorá by nás mohla poinformovať, prípadne 

keď... Rovno otvorím diskusiu a poďme. Ak budú otázky, potom odpovie. Nech sa páči, otváram 

diskusiu.  

 

p. Djordjevič, poslanec MiZ: Fajn, je dakto PN, tak je PN. Zdravie máme len jedno. Mňa skôr 

zaujímajú ... Lebo viete, správa sú tabuľky a čísla. Čo zaujíma občana a mňa poslanca, a som tiež 

občan, výsledok. Neberte to kritiky. Pán prednosta, poprosím, neberte to kriticky, berme to ako fakt 

čo poviem. Je veľkou chybou, že do Staromestských listov idú informácie typu, v júnovom čísle je 

nadpis V lete sa zrekonštruujú dve detské ihriská. Už máme po lete a nie sú urobené. A ja netvrdím, 

že to urobil niekto chybu, ale chyba bola to dať do článku. Tak ako v Staromestských listoch písalo, 

že na Dargovskej ulici bude multifunkčné ihrisko. A bol to fakt, lebo to bolo v decembri 2019 

napísané v Staromestských listoch. Tam nemôžu ísť kačice, lebo to čítajú. To nie je zlé meno starostu, 

to je zlé meno všetkých, lebo vás stretnú na ulici a spýtajú sa, čo ešte nie je urobené. Joj, ta viete, ešte 

nie sú papiere. Fajn. Ale však proste treba si dávať reálne ciele a reálne horizonty. Však vieme, že aj 

v Malej Prahe bol problém, že tam kolega Rovinský riešil niečo, že 6 metrov, 12 metrov, nejaké 

ochranné pásmo. Tak sa poskladali udalosti, že okresný úrad pár dní pred tým vydal nejaké 

rozhodnutie. Čiže ja len tvrdím, že opatrne s tými informáciami v Staromestských listoch. Potom do 

nás hádžu kameňom, alebo kritizujú nás za niečo. A keby to tam nebolo napísané ... My im v podstate 
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dávame námet prečo. Čiže, povedzme si prosím teraz s tým ihriskom, čiže na pána Kovácsa, to ihrisko 

na Park Angelinum, že či tam vieme dať nejakú sieť, alebo niečo vymyslieť, aby keď niekto prestrelí 

tú bránku smerom na detské ihrisko, aby tam napríklad s ťažkou futbalovou loptou, ktorá môže byť 

namoknutá a trojročné dieťa sa bude hrať v piesku a keď ho trafí do hlavy, nemusí to byť sranda. 

Čiže zvýšme bezpečnosť na tomto ihrisku. Čo sa týka Kuzmányho ihriska, basketbalové je fajn. 

Chodili tam hrávať chlapci, ale pán starosta to riešil, urobil prevádzkový poriadok. Dokonca aj 

s bývalou poslankyňou národnej rady, ktorá tam býva, sa nejak zapojili do toho, aby to postrážili. 

Toto kvitujem. Povedzme si, v akom horizonte budú urobené detské ihriská, lebo už máme ich 

vysúťažené. Povedzme si, čo s tým Dominikánskym. Čiže tam kedy budú nové stoly. A to je celé. 

Áno, viem, 15-teho je pozvánka. Trošku sa lepšie informujme. A to je ten náš nedostatok. Ale to, 

žeby to zastupiteľstvo nechcelo pomáhať ľuďom, to nemôže povedať nikto z nás. Hej? My sme vedeli 

sa spojiť. Len trošku lepšie sa informujme. To je celé. 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Ďakujem. Pán poslanec Konečný s faktickou. 

 

p. Konečný, poslanec MiZ (faktická): Ďakujem. Dobrý deň prajem vážení kolegovia, kolegyne. Len 

s faktickou na kolegu Djordjeviča, lebo ohľadom Staromestských listov mal pripomienku. 

Pripomienka je k veci. Aj na redakčných radách v podstate pri konštruovaní čísla toho časopisu, časť 

poslancov, alebo keď sa tam bavíme, tak je za to, že radšej dávať už tie veci, ktoré sú urobené. Ktoré 

sme urobili, vznikli, ktoré stoja. A časť chce aj akým spôsobom dávať také avíza, že na čom už 

robíme, čo sa už plánuje, čo sa deje. A je to taký, nechcem povedať že boj, ale hľadáme nejaký 

konsenzus. Veľmi zlé je, áno, keď sa stane to, že v čísle 2 upozorníme, že už robíme detské ihriská 

a potom prejde ďalšie obdobie, už má vyjsť číslo 3. Nehovorím, že je to táto situácia, ale tie ihriská 

ešte nie sú. Ja som radšej, keď sa chválime tým, čo sme už vybudovali, čo už stojí, čo si pekne 

nafotíme, že máme workoutové ihrisko, máme Malú Prahu. Teraz trepnem. Máme ihrisko na 

Kuzmányho. Stojí, je, nafotíme si ho a je super. Nikto nám nemôže nič vyčítať. Čiže pripomienka 

bola k veci. Už nás čaká len posledné číslo, takže pokúsime sa skôr venovať tomu, čo sme dobrého 

už urobili. Ďakujem. 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Ďakujem. Takže nech sa páči, dávam slovo pánovi Kovácsovi. 

 

p. Kovács, vedúci referátu MiÚ: Ďakujem. Dovolím si krátko zareagovať. Pri investíciách je niekedy, 

ako iste viete, ťažké odhadnúť presný čas dodania prác stavebných. Je tam viacero atribútov, ktoré 

vstupujú do toho, a to je dodanie materiálu, cena materiálu a obdobne, ktoré nás síce zaujímať nemusí, 

ale zhotoviteľ tým pádom nie je schopný v čase a priestore dodať to dielo tak ako sme si ho objednali. 

Potom sú tu ešte ďalšie atribúty, ktoré vstupujú, a to je napríklad pri investícii Malá Praha, kde 

rozhodnutím orgánu verejnej správy dôjde k oddialeniu. Nie k realizácii, len k oddialeniu výstavby. 

Čiže to sú tie základné veci, ktoré v podstate ako keby determinujú to, prečo je ťažké povedať presne 

mesiac, resp. presne týždeň kedy dôjde k tej ktorej realizácii. Na margo toho musím povedať, že tých 

investícií máme rozrobených naozaj dosť oproti minulým rokom. A čo sa týka pred prípravy na 

budúci rok, tak je tam ulica Škultétyho, Park Angelinum. Máme rozrobené škôlky, dvory všetkých 

škôlok. Naozaj, čo sa týka tých investícií, máme tu sobášku v zásobníku. Taktiež máme rozrobené 

projekty na obnovu, energetické vylepšenie, v podstate vykurovania škôlky Rumanova. Čiže naozaj 

tých investičných projektov je mnoho. Ale je veľmi ťažké povedať, kedy reálne presne v čase sa budú 

aj robiť. Je to počas investičného roka v roku. Ďakujem.  

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Ďakujem. S faktickou pán poslanec Djordjevič. 

 

p. Djordjevič, poslanec MiZ (faktická): Ďakujem. Áno. To, čo ste povedal, je tiež pravda. Len ako čo 

som povedal na začiatku ja, to s tým súvisí, že opatrne s informáciami, lebo keď niečo avizujeme 
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dopredu je risk, že to nevyjde a potom budeme trochu, nechcem povedať, že ako hlupáci vyzerať, ale 

nedôveryhodne. To uzavrime. Chcem povedať niečo, čo nedegraduje našu snahu, ale uvedomme si, 

že taký rok ako bol teraz, rozpočet, ďalší nebude. Lebo nie preto robíme tak veľa vecí, akí sme my 

múdri, úžasní, ale treba si povedať pravdu. Zbavili sme sa plavárne, to nám trošku uvoľnilo ruky. 

A mali sme 500 000 z rezidencie Albelli. Ale to už v budúcnosti toľko státisíc do mestskej časti 

nebude lietať a budeme musieť variť z menšieho hrnca, ako sa povie. Čiže užime si tento rok, kľudne 

sa samozrejme aj prezentujme tým. Však každý jeden z nás, aj starosta, každý poslanec môže tvrdiť, 

že je to jeho robota. To len tak medzi nami som povedal, že odkiaľ tie peniažky boli a vieme to všetci 

dobre.  

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Ďakujem. Ešte dám slovo pánovi Kovácsovi, nech sa páči. 

 

p. Kovács, vedúci referátu MiÚ: Ďakujem pekne pán starosta. Možno ešte drobná reakcia. Mnoho 

investícií, ktoré máme súčasne spracované, prevyšujú tie finančné možnosti, avšak ja si dovolím 

nebyť až takým skeptikom. Tie externé zdroje financovania. Myslím, že sa nám v tom celkom darí 

a budeme sa snažiť, aj je našou najvyššou snahou získať čo najviac externých zdrojov na realizáciu 

týchto investícií. Ďakujem.  

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Pán poslanec Djordjevič s faktickou. 

 

p. Djordjevič, poslanec MiZ (faktická): Držme si palce. Aj v tom si držme palce, aby sme tie externé 

zdroje získali, lebo tam už naozaj vieme povedať, že niečo sme doniesli. A každý ... Je potrebné, kto 

má nejaké kontakty Bratislavy a na ministerstvách a skúsenosti s písaním projektu, treba pomôcť 

pánovi Kovácsovi. A keď hovoríme o tej sobáške. Áno, ju nevidno tak ako Dominikánske, s tým 

súhlasím. Alebo nevidno ju tak ako tie detské ihriská. Ale viete veľmi dobre, kto chodíte sobášiť, že 

tam prefukuje. Minule bola búrka, bolo tam otvorené okno, búchali tie ... To bolo niečo vonku 

zavesené. Potom, keď je zima, v zime tam treba zapnúť kúrenie už 12 hodín predtým, aby sa to 

vyhrialo. Čiže na tú sobášku treba myslieť, ale treba aj na meste pýtať, lebo sobáška je majetok mesta. 

A vieme veľmi dobre, že nám mesto skoro nič nedalo. Lebo to je tak na tom meste, tam je stále na tej 

dvojstupňovej samospráve. Niečo za niečo. Tam nie sú ľahké jednania, bohužiaľ.  

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Ďakujem. Uzatváram diskusiu. Nech sa páči návrhová diskusia.  

 

p. Havasi, poslanec MiZ a člen návrhovej komisie: Miestne zastupiteľstvo mestskej časti Košice-

Staré Mesto berie na vedomie Správu o plnení Programového rozpočtu mestskej časti Košice-Staré 

Mesto k 30.06.2022 v predloženom znení. 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Ďakujem, hlasujte prosím. 

 

Hlasovanie č. 10:  za: 11, proti: 0, zdržalo sa: 0 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Uznesenie bolo prijaté. Pokračujeme bodom č. 8. 

 

- - - 

 

BOD č. 8 

Informácia o 3. zmene Programového rozpočtu mestskej časti Košice-Staré Mesto – 

Rozhodnutie starostu č. 1 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Otváram diskusiu. Pani poslankyňa Hulmečíková. 
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p. Hulmečíková, poslankyňa MiZ: Dobrý deň. Ja som už to spomínala aj na finančnej komisii, že 

samozrejme tá 3. zmena spočíva v rozhodnutí starostu, ktorý urobil presuny, ale samozrejme, trebalo 

darčekové predmety. Nehovorím, že ich netreba. Na konci volebného obdobia si myslím, že by ich 

malo byť pomenej a viac by ich malo byť na začiatku volebného obdobia. Ale keď presne sa vrátim 

k tomu, čo hovoril kolega v predchádzajúcom bode. Máme darčekové predmety, ktoré potrebuje táto 

mestská časť. Lebo keď to urobil pán starosta, asi ich potreboval, za 3 950 EUR. A na druhej strane 

škôlka, už nevedia pomaly uvariť obed. Pretože vieme, že stravné lístky, tie čo sú, poukážky, stravné 

lístky, tam už dvakrát bola upravovaná kvôli cenám, cena stravného lístka. A v škôlkach máme stále 

rovnakú cenu. Je to zložitý proces, ale si myslím, že my sa ešte asi raz stretneme, pretože túto dilemu 

budeme musieť vyriešiť. Lebo, aby dieťa dostalo v škôlke desiatu, obed, olovrant za 1,40 EUR, tak 

skúste variť doma. Ja som to skúšala. Tak neviem, či by rodič bol spokojný s takým obedom. Takže 

voči tomu nemôžem mať výhrady, lebo to bolo urobené. Ale toto ešte bude musieť prísť na stôl ešte 

v našom období, aby v tom decembri mohli, aby mali ešte vôbec deti čo jesť.  

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Pán poslanec Djordjevič. 

 

p. Djordjevič, poslanec MiZ: Ďakujem pekne. Aj keď som bol ostatné roky, hlavne dva roky dozadu 

kritikom, veľkým kritikom, tu musím objektívne, alebo chcem objektívne povedať, že starosta tu 

nerobil počas štyroch rokov nejaké presuny. Hej? Za to ho kritizovať nemôžem. Rešpektoval 

zastupiteľstvo a financovanie. A aj keď nejak, proste popresúval, vymyslel, aby v podstate dobre 

bolo, ale takto presuny nerobil. Čiže toto nechcem kritizovať. Ale chcem sa vyjadriť aj k tomu, čo 

kolegyňa hovorila. A mne vadí tá informovať. Jasné, že ma nemôžete volať v pondelok na tie porady. 

To je jasné. Vy máte úrad. Ale na druhej strane napíšete email, že o 14.00 hod. sú Jubilanti. Potom 

sa dozvieme, že sú aj o 10.00 hod., aj o 11.00 hod. boli. Potom bolo stretnutie s Ukrajincami. Vtedy 

zázračne mail nešiel. Tak ako ja som kopec chýb porobil, aj vy sa pozrite štyri roky dozadu. Spýtajte 

sa koľko vy ste ich urobili tiež. A nemusíte o tom hovoriť verejne. Ale potom v decembri, keď sa to 

podarí, tak sa stretnime a povedzme si, čo bolo dobré a čo bolo zlé. A čo bolo zlé, kde vieme posunúť. 

Dali sme to ako uznesenie poslanci, že chceme byť informovaní o súťažiach. Vraj zákon, a to by som 

bol rád, kedy by mi to buď Oliver, alebo pán kontrolór, alebo pán prednosta, vysvetlil. Ja tu teraz 

neskáčem dva metre o zem, že neviem o súťažiach. Ja som nechcel dávať nikomu tipy. Ja nepoznám 

žiadnych dodávateľov. A keď poznám, tak poznám ľudí z videnia. Však ma pozná pol mesta. Ja keď 

prejdem od Hiltonu k bývalému Tescu, sa mi 300 ľudí pozdraví. Proste som Košičan, Staromešťan. 

Takže nechcel som nikomu dávať tipy, ale chcel som vedieť, že tie súťaže budú, lebo čo keď by sa 

do toho viac zapojilo. A si uvedomme, že ani tie detské ihriská, ani Dominikánske, nič, sme nedostali 

maily. Ale vraj sa zmenil zákon a nemohli sme. Ale taký čas ste nám mali napísať vy, nie ja sa mám 

pýtať, kde je tá súťaž. Mali ste napísať, vážení poslanci, nevieme vaše uznesenie splniť, lebo bola 

zmena v legislatíve a je nevykonateľné. Hej? A takto má fungovať, že ten impulz má ísť od vás. A nie 

ja sa mám pýtať a vyšetrovať. Vám poviem, posledné tri mesiace som nepozeral ani jednu faktúru, 

lebo ma to nezaujíma. Ja nie som policajt. Tam je kontrolór na to. Tam je vedúca ekonomického 

úseku. Oni sú zodpovední za to. Tam je NKÚ. Som chcel povedať, že NAKA. V konečnom dôsledku, 

keby nebolo niečo v poriadku, aj to. Čiže my tu nemáme fakt byť ako nejakí vyšetrovatelia. Dávať 

pozor. Ale veci majú fungovať tak, že budeme informovaní. A keď budeme informovaní, tak prestanú 

byť medzi nami intrigy a dohady, lebo budeme vedieť o všetkom. Buď máme čistý stôl, alebo 

nemáme. A keď chcem mať čistý stôl a dobré vzťahy, tak budeme sa navzájom informovať 

o všetkom. Ďakujem. 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Ďakujem. Tu mi pán prednosta hovorí, že na finančnej komisii ste boli 

informovaní. (pozn.: diskusia mimo záznam) Neodpustím si paralelu s mestom. Keby aspoň takto 

sme boli informovaní, ako my tu informujeme vás, tak to by bola iná Amerika. Takže, ale 

samozrejme, beriem to ako konštruktívnu kritiku a určite čo vieme, určite budeme vylepšovať. Takže 
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uzatváram diskusiu a nech sa páči návrhová komisia, máte slovo.  

 

p. Havasi, poslanec MiZ a člen návrhovej komisie: Miestne zastupiteľstvo mestskej časti Košice-

Staré Mesto berie na  vedomie Informáciu o  3. zmene Programového rozpočtu  mestskej časti 

Košice–Staré Mesto – Rozhodnutie starostu č. 1 v predloženom znení. 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Ďakujem. Hlasujte, prosím.  

 

Hlasovanie č. 11:  za: 12, proti: 0, zdržalo sa: 0 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Uznesenie bolo prijaté. Pokračujeme bodom č. 9.  

 

- - - 

 

Bod č. 9 

Návrh na 4. zmenu Programového rozpočtu mestskej časti Košice-Staré Mesto na rok 2022 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: V dôvodovej správe je vysvetlené, z akých dôvodov, prečo sa navrhuje 

táto zmena. Otváram tým pádom rovno diskusiu. Pani poslankyňa Hulmečíková. 

 

p. Hulmečíková, poslankyňa MiZ: Ja som na finančnej komisii už hovorila o tejto 4. zmene, kde som 

namietala, že aj na Zádielskej ulici máme výťahy v zlom stave a zavaruj Bože, aby sa tam nič nestalo, 

pretože fungujú tak ako fungujú. Bolo mi povedané, že preto nemôže ísť Zádielska ulica, Materská 

škôlka na Zádielskej, pretože je tam havária kanalizácie a že by mohlo dôjsť potom k narušeniu už 

zrealizovaného diela. Ja som sľúbila vtedy na finančnej, že pôjdem si to pozrieť. Bola som si to 

pozrieť. Nie je to až celkom tak, ako mi to bolo prezentované na finančnej komisii. Dali by sa urobiť 

všetky tri výťahy. Ale dobre, zavrela som oči a poviem, dva keby náhodou niečo niekde, pretože nič 

nejde pod výťahmi. Sú ďalej tie rozvody ležaté. Ale dobre, môže niekde niečo. Dva výťahy viem 

povedať, že dobre. Nie. Zavrime oči. Ale jeden výťah, ktorý je v kuchyni, kde je zrekonštruovaná 

kanalizácia ležatá, by bolo možné urobiť. A ten by aj veľmi pomohol škôlke, pretože v kuchyni by 

naložili jedlo, vyviezli ho hore na poschodie a tam už by si tým vozíkom roznosili to jedlo do tried. 

A bola by to ozaj pomoc, pretože nemusia to vláčiť hore schodmi. Tie pani kuchárky majú čo robiť 

celý deň, si ja osobne myslím. Preto navrhujem pozmeňujúci návrh k tejto 4. zmene, a to je, že: 

Miestne zastupiteľstvo mestskej časti Košice-Staré Mesto schvaľuje 4. zmenu Programového 

rozpočtu na rok 2022. Bežné príjmy + 20 000. Čiže, keď mali sme 15 000 na tri výťahy, tak jeden 

výťah bude 5 000. Matematika u mňa hovorí to. Takže tých 15 + 5. Čiže Bežné príjmy + 20 000, 

v tom nedaňové príjmy + 20 000. Kapitálové výdavky + 20 000. V tom Podprogram 2.1 Materské 

školy + 20 000. Po druhé. Žiada starostu mestskej časti Košice-Staré Mesto do 7 pracovných dní od 

podpísania uznesenia požiadať mesto Košice ako vlastníka nehnuteľnosti o príspevok, dotáciu 

(nazvime to nejako), ja si myslím, že by to mal byť príspevok, na havarijný stav zabudovaných 

zdvíhacích zariadení a ležatej kanalizácie v materských školách Tatranská 23 a Zádielska. 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Ďakujem. Nech sa páči, pán Kovács, zodpovedzte. 

 

p. Kovács, vedúci referátu MiÚ: Ďakujem veľmi pekne. Tak ako sme sa pred rokom o pol v rámci 

rozpočtu rozhodli, že spracujeme komplexnú projektovú dokumentáciu na MŠ Zádielsku 

a Tatranskú, tak v podstate pri vedení projektovej dokumentácie na Zádielskej bola zistená statická 

porucha, ktorá je dosť závažná a je pod celou škôlkou Zádielskej. Navrhovaný postup pána inžiniera, 

stavbyvedúceho, teda hlavného projektanta Zvaru, je rekonštrukcia celého podložia tej škôlky. Čiže 

treba to vnímať tak, že v podstate všetky priečky, všetko, čo sa v tej škôlke nachádza, bude musieť 
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ísť v budúcnosti preč. Ja to teraz za neho povedať neviem. Projektová dokumentácia ešte nie je 

ukončená a odovzdaná, avšak jeden z návrhov je práve tento. Čiže ja hovorím len o tom, aby tie 

verejné prostriedky, ktoré vynaložíme na ten výťah, neboli mrhané. To je môj osobný názor. 

Ďakujem. 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Ďakujem. S faktickou pani poslankyňa Hulmečíková. 

 

p. Hulmečíková, poslankyňa MiZ (faktická): Reagujem na to, čo povedal pán kolega Kovács. Áno, 

ja som povedala, že zavrela som oči na tie dva. Ale ten jeden je presne stena o stenu 

s rekonštruovanou už kanalizáciou, kde je vymenené aj podložie, všetko. Čiže neviem. Budeme, bude 

tu budúce zastupiteľstvo sedieť a lámať si hlavu nad pracovným úrazom? Uvedomte si, že v tej 

materskej škole proti predpisom vozia to jedlo, lebo nevedia všetko vyniesť v tých rukách hore 

schodmi. Tak ten jeden výťah kľudne tam môže byť. Ja som povedala, tie dva, dobre. Žiaden 

havarijný stav v tejto materskej škole nie je teraz objavený. Nikto neobjavil Ameriku. Vieme o tom 

štyri roky, že je tam havária v podloží. Potvrdí mi to aj pani poslankyňa Faťolová, ktorá chodila so 

statikom. Takže nehovorme, že teraz sme objavili teplú vodu, haváriu. Je tam, vieme o tom. Každý 

vie o tom, kto sa pohyboval okolo toho. Ale ten jeden výťah je tam možné urobiť, pretože tam je to 

zrekonštruované. Tak neviem, čo by sme tam riešili.  

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Pán poslanec Djordjevič s faktickou. Na pána Kovácsa? 

 

p. Djordjevič, poslanec MiZ (faktická): Áno, na pána Kovácsa. Hej, môžeme to nazvať aj 

vymýšľaním teplej vody. Ale poviem to úplne ľudovo a polopatisticky. OK. Oliver má proti 

argumenty. OK. Však o tom je diskusia. Lenže poviem to na jednom príklade a potom si uvedomíte. 

My poslanci chceme dať. Ak raz nebude sa dať kúpiť, tak sa nekúpi, bude blokované 5 000. Tak nám 

to odpustia. V dobre možno bude chyba. Však každé uznesenie je risk, že niekedy spustí chybu. Ale 

my vám máme odpustiť, že ste sa úplne vykašľali na Dargovskú ulicu, kde ste nezrobili nič, žiadnu 

revitalizáciu prostredia, že ste dva roky po sebe odignorovali uznesenie tohto zastupiteľstva. Čiže tak 

sa na to treba, Oliver, pozerať, že áno, teraz schválime, a možno sa tie peniaze nevyužijú. Ale sme 

vám to v podstate odpustili, hej, lebo vieme, že tam je trošku väčší problém na tej Dargovskej, a že 

tam treba stretnutia s ľuďmi atď.  

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Dobre. Ja len chcem poprosiť pána Kovácsa, aby vysvetlil, že, lebo pán 

poslanec teraz si to tak povedal, že my sme neurobili, ako my, úrad. Ale však to zastalo, pokiaľ viem, 

na vás, poslancoch, či nie? Mýlim sa? Neviem. Oliver, skúsme vysvetliť, prečo Karpatská, Dargovská 

zastala. 

 

p. Kovács, vedúci referátu MiÚ: Ja som na toto narážal, lebo to bolo schválené v rozpočte.  

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Hej, dobre. Pán poslanec Djordjevič nasleduje. 

 

p. Djordjevič, poslanec MiZ: V poriadku. 7 týždňov pred voľbami by nebolo fér, keby sme sa tu 

obviňovali. Ja mám rád slušnosť. Si to vyrozprávajme. Môj názor je ten. Keď si správne pamätám, to 

uznesenie bolo písané, však som tam presúval peniaze. Prvýkrát som to napísal pani Faťolovej. 

Druhýkrát som to už ja urobil a sme tam dali peniaze na revitalizáciu. A to nie je kontajnerovisko. 

Tam išlo o to, že si môžeme robiť nejaké sadové úpravy, aspoň niečo. Veď sme o tom písali ľuďom. 

Ešte stále nie je neskoro. Potom by bolo dobré aj na tej Tatranskej, čo pán Goč sa s vami stretol. Písal 

si s pánom Timkom. Aj to dať dokopy. Proste toľko peniažkov nájdeme. To je celé. Toto som chcel. 

A prihlásil som sa kvôli tým škôlkam. Ono to je ta, že tie škôlky a ich riaditeľky, a aj rodičia, zrejme 

sú radi, že ich máme, lebo im stále niečo hodíme. Ale si uvedomme, že tie škôlky starnú. Je to majetok 
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mesta. Tam budú naozaj v budúcnosti státisíce. A otázkou je, že či mestská časť vie utiahnuť 6 škôlok. 

Lebo mestská časť Košice-Staré Mesto nedostáva veľa peňazí od mesta. Dostáva len omrvinky. My 

máme úplne inak poskladané financie, ako má Bratislava. Tam je oveľa viac peňazí a sú tam silnejšie 

mestské časti. Však pán starosta bol aj jednať, myslím že so starostkou Starého Mesta a určite sa 

s ňou na rovinu porozprával ako fungujú. Lenže tu hrozí to, že keby tie škôlky išli potom dole vodou 

pod magistrátom, tak komu by ľudia to vyčítali? Nám. Čiže, zrejme politicky rozhodnutie by nebolo 

správne zbaviť tých škôlok. Politicky. Ale ekonomicky určite. Čiže, to časom bude taká istá príťaž 

ako bola plaváreň, tie škôlky. Samozrejme, máme tam vplyv. Sme v radách školy, vieme viac 

ovplyvňovať veci. Vieme nakúpiť balíčky, ako sme nakúpili. Vieme teraz výťahy. Ja podporím návrh 

pani kolegyne Hulmečíkovej. Vieme operatívne pomáhať, ale zase niekde musíme zobrať. A to je 

presne o tom, že keď si najbližšie budeme robiť programový rozpočet, že si určíme priority. Ale my 

si uvedomme, my všetci trinásti, že my nemôžeme všade všetko utiahnuť. My nemáme zázračný 

mešec. Ani ja, ani starosta. My musíme len takou dekou sa prikrývať, akú máme.  

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Ďakujem. Pani poslankyňa Faťolová. 

 

p. Faťolová, poslankyňa MiZ: Dobrý deň prajem. Ďakujem za slovo. Ja by som sa chcela tiež pridať 

ku tej téme škôlke Zádielska. Vieme všetci, nebudem sa opakovať. Je to naozaj ešte nie možno náš 

štvorročný problém, ale ešte predchádzajúci problém, x rokov. Asi nebola odvaha, alebo vôľa, buď 

financie, alebo neviem, púšťať do toho, lebo vidím, že na tej škôlke Zádielskej je naozaj investičný 

dlh, čo sa týka budovy. A teraz, ja by som mala aj takú otázku. Keď sme, neviem, správcovia tej 

budovy? Vlastník je mesto. Trebalo by pozrieť, neviem. Možno vy viete o zmluvách, ja nemám 

prehľad, nečítala som tie zmluvy, čo je v kompetencii správcu a vlastníka. Čo sa týka týchto 

statických a veľkých úprav do nosných konštrukcií a zabudovaných konštrukcií, podľa mňa to nie sú 

udržiavacie práce. Tam by mal prispieť aj vlastník budovy na tieto investície, lebo to sú kapitálové 

výdavky, aby sme to neniesli len my, ako mestská časť, keďže nemáme ani vlastníctvo k tej budove. 

Proste treba naozaj pozrieť čo je v našej právomoci, za čo sme zodpovední, povinní a čo môžeme, 

a čo nemôžeme robiť. A čo sa týka tých výťahov. Ja si myslím, že tá škôlka je v takom stave, 

a v súčasnosti je v prevádzke, a mali by sme, nepoviem, zjednodušiť, ale robiť všetko pre to, aby sme 

aspoň trošku tým zamestnancom ich práce nie komplikovali. Už dosť dlho nosia tie obedy po 

schodoch a nie je to sranda pre toľko detí vyvážať hore dole stravu v tých kadiach. Aby sme aspoň 

ten jeden výťah dali do prevádzky. Naozaj treba s mestom hovoriť, či by tam nemalo prispieť na tieto 

investície. Zatiaľ ďakujem. 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Ďakujem. Pán poslanec Djordjevič s faktickou. 

 

p. Djordjevič, poslanec MiZ (faktická): Áno, je to síce pekné, čo sme povedali, a pravdivé. Ale 

objektívne, tu pán starosta mi určite, alebo si myslím, že dá za pravdu, že ani to mesto nemá zázračný 

mešec. Aj tam je len určitý, obmedzený, rozpočet. Ale je to o tom, čo som na začiatku hovoril. Kvázi 

o nejakom lobingu. Sme tam traja. Občania zhodnotia kto ako aktívny. Za chvíľu. A jednoducho, 

ťažko sa nám tam vyjednáva. A druhá vec je tá, že predstavte si, že príde starosta, alebo pôjdeme 

spolu a prídeme za primátorom a povieme: „Daj nám peniaze na škôlky.“ A on povie: „Neviete ich 

zvládať? Tak nám ich vráťte.“ A vybavené. Čiže viete ... On sa strašne bráni tomu. To ešte starosta 

Petrovčik je ako tak ochotný zmeniť názor a ísť do konštruktivity. Ale tam, pri tomto type, ktorý je 

teraz, s ním nepohne nič. Keď on niečo vyhodnotí ako nesprávnu vec, vy ho nepresvedčíte o opaku 

a nedá vám tie peniaze.  

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Ďakujem. Pani poslankyňa Hulmečíková s faktickou 

 

p. Hulmečíková, poslankyňa MiZ (faktická): Na pani Faťolovú. Presne preto tam žiadam to mesto. 
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A v minulosti mesto dávalo peniaze. Nie v objeme, ktorý sme si my priali, ale dalo sa s mestom 

dohodnúť na havarijné stavy. Však vieme, že dali. Dokonca aj na tú kuchyňu, na tú kanalizáciu dali 

peniaze mesto. Čiže je možné, len treba zvoliť správny tón, zvoliť správne pomenovanie, tak ako sa 

veci majú. Ja myslím, že ... Možnože to nepôjde na prvýkrát, možno bude treba ešte ďalší krát. Ja 

neviem. Ale určite musí, ten impulz, to čo pred pár bodmi rozprával aj pán kolega Djordjevič, že je 

potrebné zdola tlačiť. Tak odkiaľ má mesto vedieť, že máme my problém? Nevie o tom.  

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Áno, ďakujem. Ja by som dal slovo pánovi prednostovi, aby vám detailne 

vysvetlil ako dlho a ako intenzívne tlačíme zdola. Nech sa páči. 

 

p. Háber, prednosta MiÚ: Pekný deň želám. Ja absolútne nechcem, len chcem ozrejmiť. Pani 

poslankyňa Faťolová, však dva a pol roka, vzadu si sedela u mňa aj s pánmi, ktorí sondou dva týždne 

získavali a zdieľali náš názor, že to podložie je zlé. Ja osobne, ako bývalý zamestnanec, a myslím si, 

že dosť pozične postavený, ako zástupca riaditeľa magistrátu. Prosím, bez politického trička, len 

odbornosťou. Prosil som bývalých kolegov. Tá škôlka je škôlkou nielen Staromešťanov, ale 

v podstate Košičanov. Pán starosta vie, koľko krát ma tam posielal a vie ako to mesto reagovalo. Pani 

poslankyňa Hulmečíková, my sme tam boli. Oni to vedia. Oni majú kompletné statické posudky. Ja 

len ozrejmujem situáciu. Však je toľko časosledov, toľko situácií. Mali sme toľko starostí, kolegovia, 

s plavárňou, s COVID. Čiže, prosím, to nie je zanedbanie. To je len niečo, čo si aj pán poslanec 

Djordjevič povedal, že je to človek, ktorý vládne tomuto mestu. Keď sa mu „posťažuješ“ pozitívne, 

povie: „Nevieš to robiť? Tak nám to vráť.“ Ale to je toľko udalostí, je to toľko rokovaní a toľko vecí, 

človek niekedy si povie, že múdrejší stiahne svoju nejakú iniciatívu. Čiže mestská časť Košice-Staré 

Mesto z úrovne úradu, starostu, prednostu, urobila kus roboty a všetky veci, zápisy o tom, sú. Je mi 

to ľúto, že reakcia je taká aká je, ale verím, že nie je tomu koniec. Ďakujem. 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Ďakujem za vysvetlenie. Čo sa týka samotnej budovy, tej škôlky na 

Zádielskej ulici, treba si vážne ... Áno, je projektová dokumentácia už takmer dva roky predložená 

na meste. Mesto nemôže tvrdiť, že nevie o tomto probléme. Vie, je detailne informované. Bolo x 

rokovaní k tejto problematike. Stavia sa k tomu tak ako sa stavia. Macošsky. My sa snažíme, aj teraz 

sme urobili jednu vážnu rekonštrukciu kanalizácie. Takúto rekonštrukciu doteraz táto budova, myslím 

si, že nezažila. Vždy sa to tam nejako lepilo, plátalo a výsledok sa dostavil v tomto volebnom období., 

že sme museli komplexne my vysúťažiť a urobiť komplexne, poriadne ten odvod kanalizácie, lebo to 

čo sa tam dialo dovtedy, uplynulé roky, to ja neviem. Netrúfam si ani, ani nie som kompetentný to 

hodnotiť technicky. Ale výsledok bol nedobrý, keďže sme teraz museli opäť komplexne riešiť 

kanalizáciu až smerom vonku a sa to všetko našťastie podarilo. Ale to je nutnosť, ktorá ... Môžeme 

sa baviť, že aj ten výťah by bolo vhodné takto urobiť. Ale treba si povedať, že tu sa budeme skôr pri 

tejto budove baviť do budúcnam, výhľadovo, že čo bude lepšie. Či nebude lepšie zbúrať a postaviť 

novú, ako vlastne ju dávať do nejakej skeletovej podoby a nanovo niečo robiť. Čiže práve preto 

budeme čakať a hľadať. A teraz, áno, aj pani Remišová sa vyjadrila. Takže budeme od nej očakávať, 

aké budú výzvy. A myslím si, že sme pripravení, aj projektovo, my mestská časť, samozrejme 

v spolupráci s mestom. Ale nebránime sa tomu, že my sa do toho pustíme, aj do nejakého vážneho 

projektu. Už nie také látanie, plátanie ako sa tu dialo za ostatných 15 rokov v rámci tejto škôlky. Ale 

ozaj urobiť z tejto škôlky jednu modernú budovu, ktorá je hodná tohto storočia. A hlavne v týchto 

mesiacoch vidíte, že je aj dobré, že čakáme a sa potom aj rozhodneme podľa výziev a podľa trendu, 

čo sa týka aj energetickej výhodnosti, ako pôjdeme vlastne s touto investíciou, nakoľko myslím si, že 

tieto budovy už ozaj, tak ako sú dnes vykurované, ako plytvajú energiou, sú ozaj súce na komplexnú, 

ale zásadnú rekonštrukciu. Takže toľko z mojej strany. Pán poslanec Djordjevič, procedurálny. 

 

p. Djordjevič, poslanec MiZ (procedurálne): Súhlasím a viem, že aj ja som tú diskusiu rozprúdil. 

Bolo povedané to, čo malo byť povedané. To je zase fajn. Ale keďže som aj kolegovi Haneszovi 
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sľúbil, že budeme rokovať rýchlo, tak si za tým stojím. A aby sme sa neopakovali, navrhujem 

ukončenie diskusie. Samozrejme, podľa rokovacieho poriadku, s možnosťou prihlásiť sa faktickou 

poznámkou na predrečníka, ale ďalší nech už sa neprihlasujú.  

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Takže hlasujeme o procedurálnom návrhu poslanca Djordjeviča 

o ukončení diskusie s možnosťou prihlasovania sa faktickými poznámkami. A tí, čo sú, dobehnú.  

 

Hlasovanie č. 12:  za: 12, proti: 0, zdržalo sa: 0 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Takže diskusia dobehne. Nech sa páči, pani poslankyňa Hulmečíková 

s faktickou. 

 

p. Hulmečíková, poslankyňa MiZ (faktická): Ja už len poviem, že preto je to uznesenie, aby ste dostali 

vy, ako úrad, tú podporu, že aj poslanci tlačia na to. Hej? Čiže nemôžete povedať, chodiť. Áno, 

chodíte, nikto vám to nevyčíta, ale tým pádom bude tam tá podpora aj zdola. A to čo sa týka tých 

zlátanín, alebo neviem ako to bolo pred chvíľou povedané. Táto škôlka má 4 vývody von a Inga mi 

povie presne. Dva sú zrekonštruované. Teraz sa robil ďalší a ešte nás čaká ďalší. Čiže, to nie tak, že 

sa tam zláta. Tam sa robí to ... To nie je tak, že jedna súvislá vetva pod škôlkou, ale tam je x vývodov. 

A vždy ten, ktorý bol v havarijnom stave, ten sa robil, lebo ten pri pani riaditeľke je hotový, v triede 

je hotový. A teraz bol ten, ktorý sa robil 4 dni pred začiatkom školského roka.  

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Dobre, ďakujem. Nechcem ísť do podrobností, pretože mohol by som dať 

slovo pánovi Kovácsovi a nerád by som tu išiel do analýz, lebo vážne, nie sú to príjemné veci, čo sme 

tam v podstate ... No, nebudem sa vyjadrovať. Čiže, veľmi sa nestotožňujem s tým, čo ste povedala 

pani poslankyňa. Nie je to úplne tak. Bohužiaľ. Ale dobre, poďme ďalej. Urobme hrubú čiaru 

a snažme sa, aby sme túto budovu dokázali zmodernizovať. Pán poslanec Djordjevič s faktickou. 

 

p. Djordjevič, poslanec MiZ (faktická): Bude to k téme. Súhlasím s tým, že nie je zastupiteľstvo 

pôdou, kde sa majú rozoberať kanály. Ale, a to nech neberie kolega Hanesz zle, alebo osobne. Téma 

na komisiu. Veľmi správne začal starosta, ako sme mali komisiu v Löfflerovej vile, mali sme aj 

v múzeu. A tak treba pochodiť každú jednu škôlku a tam. Ale my nemôžeme ... Ja chápem, že máte 

niektorí prácu, ale keď sme poslanci, tak my nemôžeme sa pozerať, fakt nemyslím na vás osobne, 

nechcem ani s vami mať konflikt pred voľbami, ani potom. Nemôžeme sa my pozerať na hodinky, 

vážení, keď my berieme 374 EUR mesačne, čo je polovičná výplata. My sa nemôžeme pozerať na 

hodinky, keď je komisia a keď sa ideme baviť. A preto sa takéto hlúposti riešia na zastupiteľstve, 

lebo my sa na komisiách ponáhľame. A neviem ako fungujú ostatné komisie, ale tá finančná proste 

rýchlo, rýchlo. Nedá sa. Radšej častejšie, keď je veľa bodov. Ale proste také presne kanály, tam sa 

má robiť. A nemyslím to ako útok, ale vidím, že kolegovia pritakávajú. Je to tak.  

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Ďakujem. Pán poslanec Hanesz. 

 

p. Hanesz, poslanec MiZ: Zaujímavé, že som dostal práve slovo, keď tesne predtým vlastne sme sa 

dostali k tomu, že na finančnej komisii sa nevenujeme niektorým veciam. Nevedel som, že až tu sa 

tá diskusia uberie. Mali sme finančnú komisiu, bol tam aj pán Djordjevič. Nikto mu v tom nebránil, 

aby hovoril o kanáloch. Ja len stručne. A nedíval som sa na hodinky, určite nie. Ja len stručne. Ja si 

myslím, že tá škôlka ... Ja som tam už nejaký ôsmy rok v rade škôlky. Ja stále riešim nejaké havarijné 

stavy. Je to naozaj škôlka, ktorá vyžaduje komplexné mapovanie a veľký projekt, ktorý naozaj odhalí 

všetky slabé stránky. Nie som stavbár. Vy a pani Faťolová určite sa na to dívate odbornejšie. Ale 

každopádne nejaký projekt sa chystá. Však odznelo tu, že ten projekt by nám mal presne povedať, či 

tú škôlku radikálne treba naozaj odstaviť a prestavať, alebo zbúrať dokonca, lebo aj také radikálne 
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riešenie tu odznelo. Alebo postupným spôsobom, ako teraz robíme. Nemusíme to nazvať látaním 

a plátaním. Proste postupným spôsobom sa vymieňa infraštruktúra. To je tá stratégia. Ja neviem to 

posúdiť. Ani vtedy to nebudem vedieť posúdiť, keď tam prídem a na mieste sa tam na to budem dívať, 

lebo nie som odborník. Takže ja by som veľmi rád počkal na ten projekt, ktorý hádam nás navedie, 

ako sa postaviť k tejto budove. A tento výťah, ktorý tu vlastne ako keby naštartoval, áno, naštartoval 

túto diskusiu. Tak áno. Keď je až v takom zlom stave, tak súhlasím v pani Hulmečíkovou, aj s pani 

Faťolovou, že treba dať podporu vedeniu úradu, aby aj videli na tom meste, že všetci poslanci sú za 

to, aby vlastník sa postaral minimálne do takej miery, aby ten výťah nespadol a nespôsobil vlastne 

nejaký úraz. Aby sa ten vlastník postaral čím skôr o odstránenie toho havarijného stavu. Takže je 

medzi nami v mnohých veciach myslím si, že zhoda, že treba podporiť úrad. Ja s tým súhlasím. Ale 

zároveň aj ten projekt by mal dať určitý návod nám, aj poslancom, aj budúcemu zastupiteľstvu, čo 

s tou škôlkou treba spraviť. Ďakujem. 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Ďakujem. Uzatváram diskusiu a priestor má návrhová komisia. Čiže 

budeme čítať najprv pozmeňujúci návrh pani poslankyne Hulmečíkovej, čo doplnila pani poslankyňa 

ten text.  

 

p. Havasi, poslanec MiZ a člen návrhovej komisie: Miestne zastupiteľstvo mestskej časti Košice-

Staré Mesto schvaľuje 4. zmenu Programového rozpočtu mestskej časti Košice-Staré Mesto na rok 

2022 v predloženom znení: Bežné príjmy + 20 000, v tom: Nedaňové príjmy +  20 000. Kapitálové 

výdavky + 20 000, v tom: Podprogram  2.1 Materské školy + 20 000. 2. žiada starostu mestskej časti 

Košice-Staré Mesto do 7 pracovných dní od podpísania uznesenia požiadať mesto Košice ako 

vlastníka nehnuteľnosti o účelovú dotáciu na havarijný stav zabudovaných zdvíhacích zariadení a 

ležatej kanalizácie v materských školách Tatranská 23 a Zádielska. 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Tam, nie príspevok ale vymeníme účelová dotácia, aby ste to brali na 

vedomie, lebo tak správne má byť pojem ako účelová dotácia zo strany mesta. Takže nech sa páči, 

hlasujte.   

 

Hlasovanie č. 13:  za: 12, proti: 0, zdržalo sa: 0 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Takže uznesenie sme prijali. Bod č. 10.  

- - - 

 

Bod č. 10 

Program hospodárskeho rozvoja a sociálneho rozvoja mesta Košice a jeho funkčnej oblasti 

2022 – 2027 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Otváram diskusiu. Uzatváram diskusiu. Dávam slovo návrhovej komisii.  

 

p. Hanesz, poslanec MiZ a člen návrhovej komisie: Miestne zastupiteľstvo mestskej časti Košice-

Staré Mesto berie na vedomie Program hospodárskeho rozvoja a sociálneho rozvoja mesta Košice a 

jeho funkčnej oblasti 2022 – 2027. 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Hlasujte, prosím.  

 

Hlasovanie č. 14:  za: 12, proti: 0, zdržalo sa: 0 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Uznesenie bolo prijaté. Nasleduje bod č. 11.   

- - - 
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Bod č. 11 

Návrh na udelenie verejných ocenení mestskej časti Košice-Staré Mesto 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Otváram diskusiu. Pán poslanec Konečný.  

 

p. Konečný, poslanec MiZ: Ďakujem pán starosta. Keďže som bol členom tejto komisie, tak 

v podstate chcel som len kolegom, aj verejnosti, povedať len jednu vec, ktorú tu pani Némethová, 

keď to písala, nespomenula. A to je, že Tomi Okres, ktorý túto cenu dostane, tak vlastne nielen kvôli 

svojej hudobnej kariére, ale počas všetkých vĺn korony, teda roky 2020, 2021 až do tejto jari, patril 

k tým, ktorí boli najpilnejší v pomoci Staromešťanom, ktorých postihla nejakým spôsobom korona. 

Zapojil sa do tej iniciatívy Daruj obed vlastne tým, že má reštauráciu, tak zadarmo rozdával a nosil 

obedy ľuďom, ktorí nejakým spôsobom buď kvôli korone prišli o prácu, alebo boli vážne chorí, 

nemohli nejakým spôsobom si sami chodiť po obedy a podobne. Čiže aj kvôli tejto verejnoprospešnej 

činnosti v Starom Meste, ale nielen pre Staromešťanov, pre Košičanov všeobecne, bol tento Tomi 

Okres ocenený. Tak keďže to pani Némethová tam nenapísala, tak som to len chcel spomenúť, že aby 

ste vedeli, keď ho napríklad stretnete, že akej činnosti verejnoprospešnej sa venoval. Ďakujem.  

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Ďakujem. Pani Ing. Hulmečíková. 

 

p. Hulmečíková, poslankyňa MiZ: Vážení kolegovia, zachytila som na Facebooku nejakú diskusiu. 

Chcem sa opýtať. Vie niekto povedať, koľko bolo návrhov a kto bol medzi navrhovanými? Okrem 

tých, čo ste vybrali, ku ktorým samozrejme nemám výhrady. Aby sme vedeli, koľko ešte bolo návrhov 

a kto.  

 

p. Ďurica, zástupca starostu MČ: Je to uvedené v dôvodovej správe.  

 

p. Hulmečíková, poslankyňa MiZ: Pardón potom. Tak to si musím pozrieť, dôvodovú som nečítala. 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Pán poslanec Djordjevič. 

 

p. Djordjevič, poslanec MiZ: Nechcem fakt vyrývať, ale chcem vedieť, čo sa tam stalo, lebo poslal 

mi niekto screenshot, pán starosta, tvojho statusu na Facebook, kde si písal o Oliverovi Ráczovi st. 

a že je škoda, že členovia komisie ... Ty si si trošku, povedzme si pravdu, do nich pichol, lebo si 

povedal, a práve ma to naozaj zaujíma, že neschválili túto nomináciu. A naozaj pán Oliver Rácz st. 

je známy Košičan. Aj keď je to fakt smutné, že my častokrát, dobre, on zomrel dávno, ale častokrát, 

ako v prípade pána Bušniaka, keď som ho navrhoval, že my si na tých ľudí spomenieme, až keď 

zomrú. Na tých Staromešťanov, a to naozaj, Staromešťan je výsosť. A to musíme tak koncepčnejšie 

pracovať a vytypovávať si ľudí. A zaujíma ma, čo sa tam stalo a kto bol proti, lebo poslanec si má 

stáť za niečím. Keď to nie je tajné, pokiaľ nepodpisovali, pán doktor alebo pán kontrolór povedia, 

mlčanlivosť tí členovia komisie, bolo by dobré, keď už ten status vznikol, ozrejmiť čo sa stalo. Ja 

myslím, že to nie je nič trestné, ani nikto ich nebude kameňovať. A v podstate rešpektujme názor 

komisie. Starosta vyjadril svoj názor, že podľa neho tam mal byť. A niekto z komisie nechcel, aby 

tam bol. Však nič na tom nie je zlé, len treba povedať, že o čo ide.  

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Pán poslanec Hanesz s faktickou. 

 

p. Hanesz, poslanec MiZ (faktická): Bola komisia, vybrala podľa hlasovania. Ak niekoho zaujíma, 

myslím, že to nie je tajné. Takže podľa mňa kľudne môžete navštíviť pani Némethovú a ona vám 

predloží. Prečo by kričala? Kľudne. Neverím tomu. Proste, keď vás to zaujíma, môžete za ňou prísť. 

Ona má protokol, zápisnicu. Môžete vlastne od nej získať tieto informácie, podľa mňa. To je všetko.  
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p. Ďurica, zástupca starostu MČ: Ja myslím, keď môžeme k tomu niečo dodať. Myslím, že na tej 

komisii sa hlasovalo. Tam jediný miniatúrny problém bol v tom, že počet ocenených mohlo byť číslo 

3. A vlastne bolo 9 návrhov. Takže vlastne téma bola o tom, že či oceníme niekoho in memoriam, 

zosnulého, alebo oceníme niekoho žijúceho, a teda tie 3 miesta zaplníme žijúcimi osobnosťami. 

Prípadne môžeme sa teraz o tom pobaviť a samozrejme ešte doplniť niečo. 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Áno, komisia sa rozhodla. Ja to samozrejme musím brať na vedomie. 

A myslím si, že to vieme vyriešiť. Potom, ja mám v podstate už taký plán ako by sme to ozaj urobili 

tak, ale samozrejme už len na úrovni Ceny starostu mestskej časti a myslím si, že každý bude 

spokojný. Takže toľko k tomu. Pán poslanec Djordjevič. 

 

p. Djordjevič, poslanec MiZ: Chcel som presne toto navrhnúť, že vám pomôžeme a dáme ten mandát, 

žeby mohla byť udelená výnimočne. Nemám to spísané podľa rokovacieho poriadku. Ten návrh 

musím mať napísaný? Viem ho ústne vysloviť? Aby sme dali starostovi mandát, aby sme potom 

nevykrikovali na Facebooku, že zase si robí po svojom. Dajme mu mandát na to, aby udelil 

výnimočne ďalšiu cenu a vyjadríme to hlasovaním. Dobre, však keď nechcete, stlačíte červený 

gombík. Čo je na tom? Však všetci máme nejaké názory, tak sa rešpektujme trošku, nie?  

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Pán poslanec Konečný. 

 

p. Konečný, poslanec MiZ: Ja len k tejto celej téme takú krátku pripomienku, že možno je škoda, že 

sme všetci, alebo ako aj ďalší poslanci, alebo možno len členovia tej komisie, ale myslím, že to 

každého poslanca zaujíma, keď je tu už teraz o tom debata, nemali takú tu základnú informáciu, že 

prečo pán Oliver Rácz túto cenu a cenu z Izreala, Spravodlivý medzi národmi, dostane. Čiže vážnu 

cenu. Naozaj to pozná každý z nás, aspoň z počutia, že taká cena existuje, že to bolo konkrétne za 

záchranu piatich židovských osôb v Košiciach v zime 1944 – 45. Myslím, že som čítal správne to 

číslo, ak nie, ospravedlňujem sa. A myslím si, že po tejto informácii, zásadnej, prečo, kto mu tú cenu 

odovzdáva, by sme sa tak isto celé zastupiteľstvo, ako tu sedíme, k tomu asi priklonili. Čiže, ak 

chceme nájsť nejaký spôsob ako toho pána oceniť mimo tej našej komisie, kde sa to nestalo a ocení 

ho pán starosta nejakým svojím spôsobom, alebo nejakým spôsobom ako Ceny starostu, určite som 

za to, aby sme sa na tom aj dnes dohodli, alebo nejakým spôsobom dohodli. A tak isto 

vyšpecifikujme, že pán starosta odovzdáva cenu tomuto Staromešťanovi, Košičanovi, za túto 

konkrétnu činnosť, záchranu piatich ľudských životov. To je zásadná informácia. To tam treba dať 

a to treba vedieť. Neviem či každý z vás o tom čítal. Bolo to v Korzári. Ďakujem.  

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Dobre. Ja si myslím, že keď za úrad, potom sa ospravedlňujem, keď 

nedostatočne na tej komisii vám pani Némethová vysvetlila, o akú sa jedná osobnosť. V podstate táto 

história, ja si myslím, že každý Staromešťan ... Ja som predpokladal, že netreba, ale keď tak môžeme 

ešte o tom, však sú o tom knihy, je to vážna história nášho Starého Mesta a hlavne Dominikánskeho 

námestia, to znamená najstaršieho kostola na Dominikánskom námestí. Tú tému, myslím si, všetci 

dobre poznajú, čo tento človek vlastne robil, koho ochraňovali v tom podzemí toho kostola a vlastne 

kto každý, vlastne až dodnes, sú potomkovia týchto zachránených ľudí. Jednou z nich je aj pani 

europoslankyňa Lexmann, ktorá tu bola. Osobne na návšteve som ju prijal. A proste množstvo, 

množstvo súvislostí s touto osobnosťou sa načrtá téma a dalo by sa o tom rozprávať aj tri dni. Čiže ja 

verím, že to bolo spôsobené len tou časovou zaneprázdnenosťou. Tam bolo dosť v strese, tá komisia, 

tak možno preto, ale verím tomu, že vieme to vyriešiť.  Ja, ako starosta mestskej časti, nemôžem dať 

Cenu starostu mestskej časti, bohužiaľ podľa aktuálne platných pravidiel, in memoriam. Takže preto 

aj ako keby bola tá nominácia u vás ponúknutá vám. Ale na základe toho, ako ... Verím, že zvolili ste 

tiež dôležité osobnosti Starého Mesta. Mám vlastne takú úvahu, že to vyriešime. Keďže mi to 
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nedovoľujú aktuálne pravidlá oceňovania, tak nazval by som tú cenu symbolicky Kľúč od Starého 

Mesta. Tak to robia aj iní štatutári, že v podstate keď chcú si oceniť človeka, ktorý si to ozaj zaslúži, 

a samozrejme tie pravidlá to nedovoľujú in memoriam, tak potom je tu takáto možnosť takej 

špeciálnej ceny a toto by som vám chcel predstaviť a takto vlastne poďakovať aj potomkom a rodine 

tejto osobnosti, do ktorej patrí aj naša riaditeľka Múzea Vojtecha Löfflera ako vnučka tohto pána. 

Takže pán poslanec Djordjevič s faktickou. 

 

p. Djordjevič, poslanec MiZ (faktická): Prečo by sme, pán starosta, tie pravidlá nemohli dnes zmeniť?  

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Tak už pre časové ... 

 

p. Djordjevič, poslanec MiZ (faktická): OK, však ja sa len pýtam, nehľadám chyby. Ja hľadám 

riešenia, aspoň sa snažím. Keď vidíte v poslednej dobe ako aj vystupujem na magistráte, ako aj tu. 

To znamená, že ... OK, stále sa dá napraviť. Hovorím, nikto tých členov komisie nebude kameňovať. 

Ale urobili chybu, lebo viem čo to je, takýto osud. Veď viete, že pochádzam z rodiny, kde sme mali 

pána Felda. Moji starí a prastarí rodičia prišli do Košíc v roku 1884, lebo už aj také som počul, že 

juhoslovan, a toto kandiduje. Moja rodina tu býva 130 alebo 140 rokov v Košiciach. Čiže viem 

o týchto príbehoch, a naozaj sú pravdivé. Sú silné. A možno zase sa len niekto niekde ponáhľal. My 

keď budeme tak pracovať, že sa budeme stále ponáhľať, budeme robiť chyby.  

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Pán poslanec Hanesz s faktickou. 

 

p. Hanesz, poslanec MiZ (faktická): Ja som bol síce na tej komisii, ale akurát na tom hlasovaní som 

sa ani nezúčastnil, na tom prvom, čiže ja som meškal. Ale čo sa týka samotnej procedúry, tak my 

máme naozaj zásady udeľovania a máme tam konkrétne v jednom bode napísané, že mimoriadne 

verejné ocenenie mestskej časti Košice-Staré Mesto Cena miestneho zastupiteľstva mestskej časti 

Košice-Staré Mesto in memoriam, môže Miestne zastupiteľstvo mestskej časti Košice-Staré Mesto 

udeliť najneskôr do desiatich rokov od úmrtia osobnosti navrhnutej na ocenenie. Tých 10 rokov už 

uplynulo dávno. Takže to si musíme priznať, že vlastne tá komisia aj keby sa inak rozhodla, tak by 

nekonala vlastne v súlade s týmito zásadami. Ja osobne veľmi dobre poznám dielo pána Olivera 

Rácza. Ja som chodil do tej školy, kde on bol vlastne niekedy riaditeľom a ja som aj jeho diela čítal 

o týchto jeho, vlastne o tej púti ja som presne vedel. Ale myslím, že nikto sa až tak neurazí, keď táto 

záležitosť bude vyriešená nejakým iným šalamúnskym spôsobom.  

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Ďakujem. Pani poslankyňa Hulmečíková s faktickou.  

 

p. Hulmečíková, poslankyňa MiZ (faktická): Troška mi víri v hlave niečo iné. Ja som bola pri tých 

zásadách. Prvé in memoriam sa udelilo kolegovi poslancovi, ktorý zomrel, bývalému zástupcovi 

starostu. Bol to Milan Kováč. Jemu sa udelilo in memoriam. A vieme, že preto sa tam dávalo tých 10 

rokov, aby sa to nezneužívalo na rôzne in memoriam. Čiže nám nič nebráni upraviť, urobiť prestávku, 

upraviť tieto zásady a schváliť ďalšiu in memoriam osobnosti, ktorá je ozaj osobnosťou pre mesto 

Košice. Čiže keď viete, na jednej strane sme to vedeli, lebo to in memoriam v zásadách o odmeňovaní 

nikdy nebolo. Táto myšlienka nebola. Vznikla vtedy, keď zomrel pán Kováč. A teraz mám tu dilemu, 

že keď zomrel kolega poslanec, tak sme vedeli upraviť zásady a vedeli sme to urobiť. A teraz máme 

významnú osobnosť, ktorá niečo znamenala v meste, a tu sa tvárime, že nevieme to urobiť. Mám 

s tým problém vnútorný.  

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Dobre. Veď práve som povedal, že vyriešime to takto, že bude ocenený 

tou špeciálnou cenou, tou mimoriadnou a potom následne, ale pravdepodobne už v novom zložení 

zastupiteľstva by sa to celé upravilo, aby sme sa do budúcna vyhli takýmto veciam. Pán poslanec 
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Djordjevič, faktická. 

 

p. Djordjevič, poslanec MiZ (faktická): Pán starosta veľmi dobre vieš, že sa bavíme o centre a to 

centrum je naozaj najkrajšie na Slovensku. Bavíme sa o jednej z najstarších mestských častí v tejto 

republike, alebo v tomto regióne. A vymýšľať si cenu sám, tu ťa poopravím, bez akýchkoľvek 

útokov. Nemá to význam, pokiaľ to nepotvrdí zastupiteľstvo. To bude len nejaký úlet, a ver tomu, 

lebo myšlienka je dobrá, ale môžu to novinári otočiť. Tam je erb, ktorý má stovky rokov a my musíme 

vykonávať také rozhodnutia, za ktoré sa nebudeme hanbiť v zmysle toho, že si z nich dakto bude 

robiť srandu. Keď áno, tak ako povedala pani Hulmečíková, a tú tvoju myšlienku aj beriem. Nikto ti 

nebude kradnúť nápad. Zakomponuj to, ale odhlasujme to dneska a máš moju podporu, ale dajme 

tomu vážnosť.  

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Dobre. Poprosím pána prednostu, či je to technicky možné teraz, žeby sme 

prerušili rokovanie. Neviem, či toto je možné. Ozaj, mám pocit, že to môžeme robiť len 

v deklaratívnej rovine a pravidlá musia sa prepracovať. Takže ja si myslím, že keď sa tu vieme 

všeobecne dohodnúť, sme tu väčšina, že je všeobecná zhoda na takomto ocenení. (pozn.: diskusia 

mimo záznam) Procedurálny návrh pán poslanec Djordjevič. 

 

p. Djordjevič, poslanec MiZ (procedurálne): Dávam procedurálny návrh, sa ukáže vôľa poslancov, 

na prerušenie na 5 minút. Dobre, tak 10, aby sme sa tu neklepali a prerušme to. Dajme hlavy dokopy. 

Už toľko sme tu stratili minút za 4 roky, že tých 10 minút nás nezabije. A keď usúdime, že nie, tak 

sa to nenapíše. Ale poďme sa o tom baviť, neponáhľajme sa. Tu tých 10 minút si nájdeme. 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Takže hlasujeme o procedurálnom návrhu pána poslanca Djordjeviča 

o prerušení bodu na 10 minút. 

 

Hlasovanie č. 15:  za: 10, proti: 1, zdržalo sa: 0 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Takže prerušujeme tento bod a budeme pokračovať o 10 minút.  

- - - 

prerušenie rokovania na 10 minút 

- - - 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Prezentujte sa, prosím.  Ďakujem. Vráťme sa k nášmu prerušenému bodu. 

Bol tam návrh. Ešte pán poslanec Havasi tam bol prihlásený. 

 

p. Havasi, poslanec MiZ: Ja by som iba chcel dodať, aby to nebolo také chaotické alebo 

nekoordinované, ako to bolo teraz. Neviem ako to je teraz v tých pravidlách oceňovania, ale možno 

by bolo dobré, keby sme sa tými kandidátmi o tú cenu nestretli priamo na tej komisii, ale ako sú 

komisie riadne, žeby sme dostali týždeň dopredu tie mená. Človek si pozrie tie mená, však nemôže 

každý poznať každého. Mohol by si to preštudovať a potom by sme nemuseli konať takto unáhlene. 

Samozrejme, aj ja som tam mal také mená, najmä tí, čo žijú, že som ich nepoznal. Len tam som sa 

stretol s menom. Pani Némethová stručne priblížila, že kto sú to zač. Preto to asi bolo také 

nekoordinované. Ďakujem. 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Ďakujem. Pani Hulmečíková s procedurálnym.  

 

p. Hulmečíková, poslankyňa MiZ (procedurálne): Stála som pri hlavnom kontrolórovi a hľadali sme 

riešenie a došli sme k záveru, že nevieme zmeniť teraz tie zásady, lebo tak ako povedal pán kontrolór, 

bola by to chvatná práca, málo platná. Ale došli sme k záveru, že bolo by dobré prijať uznesenie 
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a budem ho čítať. Miestne zastupiteľstvo mestskej časti Košice-Staré Mesto žiada starostu, aby 

v rámci odovzdania verejných ocenení bolo aj odovzdanie ďakovného listu in memoriam Oliverovi 

Ráczovi.  

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Ešte raz vás poprosím, lebo procedúra to bola. Prihláste sa ešte raz. 

 

p. Hulmečíková, poslankyňa MiZ: Pardón.  

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Pán poslanec Djordjevič s faktickou. 

 

p. Djordjevič, poslanec MiZ (faktická): Ďakujem. No, takto, hej. Ťažko sa vyčíta a ťažko sa mi hovorí 

o tom, kde som nebol. Ale čo som počúval, pán kolega Havasi, a to tiež neber osobne. Hovoril si 

o niečom chaotickom, dnešku. Ale ja čo počúvam, tak tá komisia bola chaotická. Lebo ty dostaneš 

mená. A teraz čo? Sadneš na Google? Jednoducho si treba uznať, bez akéhokoľvek očierňovania, 

obviňovania, že to má fungovať inak. Majú byť exaktne určení ľudia, čiže predsedovia komisií nie je 

zlý nápad, že budú v tej komisii. Treba to zakotviť do tých zásad. To je pre budúcnosť fajn. A je 

potrebné, keďže nejdeme o nejakej tajnosti rozprávať, aby mailom dostali členovia mená, aby sa aj 

popýtali vo svojom okolí, zistili o koho ide. Samozrejme, že keď je už niekto in memoriam, 

samozrejme, že sa s ním nedá stretnúť.  

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Dobre. Vážne už nechcem túto tému ďalej rozpitvávať. Ale, vážené 

poslankyne, vážení poslanci, my sme čakali ako úrad na vaše podanie. A bol deň do deadline 

a výsledok bol nula. To znamená, my sme potom. Ja som si sadol, bohužiaľ, v rámci úradu a sme si 

povedali, no tak poďme nejaké nominácie. Potom sme sa s pánom zástupcom rozprávali, že koho by 

sme volili. Proste tam hrozilo, že ... Vážne, tam neboli návrhy. Takže ideme teraz toto tu rozpitvávať 

a z kuchyne veci hovoriť? Takže, vážne, už to nechajme tak. A myslím si, že ... Áno, bolo to celé 

narýchlo, ale treba si povedať aj príčinu, prečo to bolo tak narýchlo. Ďakujem. Pán poslanec Konečný 

s faktickou.  

 

p. Konečný, poslanec MiZ (faktická): Ďakujem pán starosta. Ja len v tomto ťa mierne poopravím. Ja 

som dodržal deadline. Do 12.08. som podal návrh pána Eda Buráša, prišiel to podpísať, aby ja som si 

splnil, keď som chcel niekoho oceniť. Do tvojho deadline, do 12.08., som dal na úrad Slávke. Takže 

za mňa som si to splnil. Ďakujem.  

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Pán poslanec Djordjevič, procedurálny.  

 

p. Djordjevič, poslanec MiZ (procedurálne): Pán starosta, mám procedurálny, nakoľko chcem 

povedať niečo, čo budem vedieť za 30 sekúnd. Dajte, prosím, hlasovať o tom, aby som sa mohol ešte 

raz prihlásiť do rozpravy. Ale tu dávam verejne, bude to do 30 sekúnd.  

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Hlasujte o tomto procedurálnom návrhu. 

 

Hlasovanie č. 16:  za: 8, proti: 1, zdržalo sa: 2 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Takže sme to schválili. Pani poslankyňa Hulmečíková. 

 

p. Hulmečíková, poslankyňa MiZ: Miestne zastupiteľstvo mestskej časti Košice-Staré Mesto 

schvaľuje to, čo máme už v materiáloch, v tom znení a žiada starostu, aby v rámci odovzdania 

verejných ocenení bolo aj odovzdanie ďakovného listu in memoriam Oliverovi Ráczovi. Tým pádom 

sme to vyriešili. 
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p. Petrovčik, starosta MČ: Áno, ďakujem. Pán poslanec Djordjevič. 

 

p. Djordjevič, poslanec MiZ: Ja som chcel navrhnúť pani Soliarovú, ktorá sa mi ozvala na základe 

Facebook a stala sa dobrovoľníčkou. A pán starosta dobre vie, akú záslužnú prácu urobila pre 

dobrovoľníctvo, čo sa týka vojny. Ale nenavrhol som ju preto, lebo sa stala zamestnankyňou. To teraz 

nehovorím v zlom. Ale stala sa našou kmeňovou zamestnankyňou a bolo by to trošku protichodné. 

Stihol som to. 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Dobre. Takže návrhová komisia, nech sa páči, môžete prečítať v plnom 

znení návrh pani Hulmečíkovej.  

 

p. Hanesz, poslanec MiZ a člen návrhovej komisie: Pani Hulmečíková mi predložila pozmeňujúci 

návrh, ktorý vlastne principiálne je vsunutý ďalší bod pod ten náš, alebo doplňujúci návrh. Tento 

návrh neprebíja ten, ktorý bol predložený, ale ho doplňuje. Miestne zastupiteľstvo mestskej časti 

Košice-Staré Mesto schvaľuje predložený návrh a doplňuje ho: žiada starostu, aby v rámci 

odovzdávania verejných ocenení bolo aj odovzdanie ďakovného listu in memoriam Oliverovi 

Ráczovi. 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Hlasujte, prosím.  

 

Hlasovanie č. 17:  za: 11, proti: 0, zdržalo sa: 0 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: A teraz poprosím prečítať aj ten pôvodný návrh. 

 

p. Hanesz, poslanec MiZ a člen návrhovej komisie:  Miestne zastupiteľstvo mestskej časti Košice-

Staré Mesto schvaľuje a) cenu Miestneho zastupiteľstva mestskej časti Košice-Staré Mesto pre 

kolektív Základnej umeleckej školy Márie Hemerkovej v Košiciach, b) cenu Miestneho 

zastupiteľstva mestskej časti Košice-Staré Mesto pre jednotlivcov: 1. Tomiho Okresa, 2. Ing. Idu 

Sándor, 3. Ing. Eduarda Buráša. 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Prosím hlasujte.  

 

Hlasovanie č. 18:  za: 11, proti: 0, zdržalo sa: 0 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Uznesenie bolo prijaté. Pokračujeme bodom č. 12.   

 

- - - 

 

Bod č. 12 

Správy o výchovno-vzdelávacej činnosti materských škôl v zriaďovateľskej pôsobnosti 

mestskej časti Košice-Staré Mesto za školský rok 2021/2022 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Otváram diskusiu. Uzatváram diskusiu. Nech sa páči, návrhová komisia.  

 

p. Hanesz, poslanec MiZ a člen návrhovej komisie:  Miestne zastupiteľstvo mestskej časti Košice-

Staré Mesto berie na vedomie Správy o výchovno-vzdelávacej činnosti materských škôl v 

zriaďovateľskej pôsobnosti mestskej časti Košice-Staré Mesto za školský rok 2021/2022 

v predloženom znení.  

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Prosím hlasujte.  
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Hlasovanie č. 19:  za: 10, proti: 0, zdržalo sa: 0 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Uznesenie bolo prijaté. Pokračujeme bodom č. 13.   

 

- - - 

 

Bod č. 13 

Informatívna správa o poskytnutých jednorazových dávkach sociálnej pomoci za rok 2021 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Otváram diskusiu. Uzatváram diskusiu. Nech sa páči, návrhová komisia.  

 

p. Hanesz, poslanec MiZ a člen návrhovej komisie:  Miestne zastupiteľstvo mestskej časti Košice-

Staré Mesto berie na vedomie Informatívnu správa o poskytnutých jednorazových dávkach sociálnej 

pomoci za rok 2021 v predloženom znení. 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Nech sa páči, hlasujte.  

 

Hlasovanie č. 20:  za: 11, proti: 0, zdržalo sa: 0 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Uznesenie bolo prijaté. Ďalším bodom je bod č. 1.   

 

- - - 

 

Bod č. 14 

Ročná správa o prešetrovaných sťažnostiach a petíciách doručených mestskej časti Košice-

Staré Mesto v roku 2021 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Otváram diskusiu. Uzatváram diskusiu. Nech sa páči, návrhová komisia.  

 

p. Hanesz, poslanec MiZ a člen návrhovej komisie:  Miestne zastupiteľstvo mestskej časti Košice-

Staré Mesto berie na vedomie Ročnú správu o prešetrovaných sťažnostiach a petíciách doručených 

mestskej časti Košice-Staré Mesto v roku 2021 v predloženom znení. 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Hlasujte, prosím.  

 

Hlasovanie č. 21:  za: 11, proti: 0, zdržalo sa: 0 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Uznesenie bolo prijaté. Nasleduje bod č. 15.   

 

- - - 

 

Bod č. 20 

Interpelácie a dopyty poslancov miestneho zastupiteľstva 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Nech sa páči, otváram diskusiu. Uzatváram diskusiu. Pokračujeme bodom 

č. 16. 

 

- - - 
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BOD č. 16 

Rôzne 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Nech sa páči, otváram bod Rôzne. Pán Havasi.   

 

p. Havasi, poslanec MiZ: Ja som bol v lete presvedčený, že to predložím ako bod do zastupiteľstva, 

ale potom som si povedal, že keďže je to posledné zastupiteľstvo, len v Rôznom to spomeniem a som 

zvedavý na vaše reakcie. Ide o fungovanie tých sobášnych aktov. Košice majú veľa mestských častí 

a z toho sú, myslím, tri či štyri matriky. Je to dosť veľká námaha aj pre poslancov, aj pre nás. A v lete 

sa stáva taká nešťastná vec, že ja som sa zapísal do dvoch termínov, hoci viem, že máme 5 tých 

termínov. Tak ma tam dopísali. A potom mi volali ľudia, že mám si nájsť náhradu. Ale, prvá vec, ako 

človek k tomu príde, že ho zapíšu na taký termín, kde nemôže byť? A druhá vec je, že potom vlastne 

ja tiež som to neurobil preto, že sa mi nechcelo, len som bolo mimo. Tak preto som nemohol vziať 

toľko tých služieb. A druhá vec je, že tým pádom, ja si myslím, že áno, malo by sa to spoplatniť. 

A nielen pre, teda tie matrikárky tam trávia dvojciferné číslo víkendov. Vlastne skoro celé dni a robia 

to kvázi zadarmo. Človek, keď robí v LIDL a má víkendy, tak ... Ja viem, že v rozpočte na to nie sú 

peniaze, ale vieme, že je to biznis. Nie malé prachy vyberáme z toho. Matrika nie malé prachy zarába 

na tom. Tak to zvýšme. A aj čo sa týka pánov ohľadom techniky, aj ten poslanec. Ja nehovorím, že 

nejaké veľké sumy, aspoň niečo symbolické, lebo vlastne ten tlak na tú matriku je, že čím viac 

sobášov urobiť, aby tie príjmy boli. Ale každý to hádže ako horúci zemiak. A teraz to fakt viselo na 

vlásku, že vlastne tam by zostali bez ... Ja neviem, kňaza by sme museli zavolať, alebo ako to riešiť 

inak, že nemal kto robiť. Takže ja si myslím, že bolo by to ozaj na premyslenie tých vecí. Ja viem, že 

bude sa robiť rozpočet na budúci rok, lebo vlastne už nové zastupiteľstvo bude zasadať. Je to jednak 

neúnosné a je to také, neviem, neadekvátne k tomu celému, že veci sa tak riešia na poslednú chvíľu. 

Ďakujem.  

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Ďakujem. Pán poslanec Djordjevič s faktickou.  

 

p. Djordjevič, poslanec MiZ (faktická): Ďakujem. V mnohom súhlasím s kolegom Havasim, keď 

hovorí o tých matrikárkach. Hovorí aj o poslancoch. Ja si myslím, že ono to ťažko vyjadriť ošatným. 

Napríklad toľko služieb, koľko odslúži pani Hulmečíková. Naozaj, lebo ich máte najviac, lebo vás 

poznajú ľudia za tie roky. A proste, áno, zaslúžila by ste si. Keď vám nevieme dať peniaze, tak vám 

vieme dať aspoň úctu. A ku kolegovi. Ako, neber to v zlom, ale ty naozaj si sa snažil čo najviac zmien 

zmeniť, lebo pracuješ v zahraničí. Nie je to tvoja chyba. Len, keď si nenájdeš takého parťáka, ktorý 

ti bude vedieť zmeniť po telefóne, že mu zavoláš v noci a povieš mu, že prosím ťa Peťo, Mišo, Robo 

... Neber to v zlom. Mal by si potom zvážiť, že či to zvládneš tiež služby. A nevyzývam ťa 

k odstúpeniu. To v žiadnom prípade. To je na tvojom ... Však vlastne uvidíme. 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Dobre. Nasleduje pán poslanec Konečný s faktickou. 

 

p. Konečný, poslanec MiZ (faktická): Ďakujem pekne. Reagujem na Peťa Havasiho a jeho príspevok. 

Teda dobre Peťo možnože si to nadhodil. Je to určite na nejakú debatu. Stále, keď sobášim, teraz by 

som sa nevenoval nám poslancom, ktorí sobášime, ale skôr naozaj matrikárkam, ktoré tam trávia 

mladosť, alebo ktoré tam teda sú tie soboty nepretržite. A tam by som sa, ale s ekonomickým, 

s pánom starostom, s úradom, určite išiel rozprávať o odmenách napríklad pre matrikárky, ktoré sú 

tam neustále. Ja by som nešiel tak, že mne pridajte viac ako poslancovi. Nie. To ja osobne by som 

nešiel. Ale porozprávať sa o nejakých odmenách pre tie naše ženy, pre tie matrikárky a skúsiť nájsť 

v rozpočte peniaze pre nich, to by som sa určite išiel porozprávať. Na úrovni: ekonomické, pán 

starosta, poslanci. To bol ako k veci, Peťo, celkom myslím si príspevok.  

 



28 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Dobre. Nerád by som bol, aby téma skĺzla, alebo zadávateľ témy mieril 

niekam úplne inam a nejak sa to stočilo na úrad, alebo na pracovníčky, na naše matrikárky. Takže 

toto je úplné zase iná téma. Myslím si, že pán poslanec Havasi mieril, chcel sa baviť len o vás, ako 

poslancoch a o vašom odmeňovaní. Čo sa týka matriky a pracovníčok, oni samozrejme, 

predpokladám že pán prednosta to má pod kontrolou. Každý má uhradené, čo má mať uhradené 

a nikto tu ani cez víkendy z ich strany nie je zadarmo. Takže je to riešené formou nadčasov, ktoré si 

potom kompenzujú počas pracovného týždňa. Áno, samozrejme by si zaslúžili viac, to by sme boli 

radi, ale nie je to v tej rovine žeby nemali tieto výkony uhradené. Ja sa im takto chcem poďakovať, 

lebo robia maximum a máme rekordné počty sobášov. Takže dávam slovo. Pán poslanec Djordjevič 

s faktickou. 

 

p. Djorjdevič, poslanec MiZ (faktická): Pán starosta, to že my vám povieme svoj názor, neberte 

v zlom. To je len náš subjektívny názor a vy to môžete zobrať ako námet na zlepšenie, a nemusíte. 

Môj názor je taký, keď tu matrikárka nie je cez týždeň, tak chýba tu. Ja by som im osobne radšej 

zaplatil, a nie obrovské sumy. Bavíme sa tu o desiatkach eur. Ale žeby to mali také de facto nepísané 

pravidlá, kde by bolo napísané, že jeden sobáš, vymyslím, 10 EUR. Ale to je samozrejme na 

štatutárovi. My môžeme povedať svoj názor, ale nemáme zákonné právo to ani meniť, ani kritizovať. 

Lebo fungovanie úradu ma na starosti pán PhDr. Háber, ktorý má skúsenosti v tejto práci desiatky 

rokov. Myslím, že 24 alebo 25 rokov v samospráve. Myslím, že ani jeden v Košiciach takýto úradník, 

alebo takýto výkonný pracovník nemá také skúsenosti. Čiže my sme povedali len svoj názor. 

Nemysleli sme to tiež úplne v zlom.  

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Ďakujem. Pán poslanec Konečný.  

 

p. Konečný, poslanec MiZ: Chcel som využiť tento priestor len preto, lebo vlastne podobne ako 

Ľubka keď sa s nami lúčila, keďže je to posledné zastupiteľstvo v tomto období, chcel som 

poďakovať všetkým v tomto období. Chcel som poďakovať všetkým, pánovi starostovi, pánovi 

prednostovi, nám všetkým z poslaneckého zboru, ale tak isto najmä zamestnancom úradu, kde by 

som chcel naozaj zdôrazniť to, že v podstate pri akejkoľvek príležitosti, keď som kontaktoval 

zamestnanca úradu s nejakým problémom, s nejakou správou, s nejakou nejasnosťou, vždy som sa 

stretol k proaktívnym prístupom. Vždy som sa stretol s prístupom ako veci riešiť, ako sa dá pomôcť, 

ako výjsť v ústrety. A ak sa aj nedalo, lebo však nie vo všetkých veciach sa dá, tak aspoň mi bolo 

vysvetlené, prečo sa nedá alebo aké máme ďalšie možnosti. Čiže naozaj za tieto štyri roky by som 

chcel každému zamestnancovi úradu, či vedúcim, či jednotlivým referentom poďakovať. A jednu vec 

by som ešte zdôraznil, aj na celé toto naše zastupiteľstvo, lebo samozrejme mali sme hádky, mali sme 

spory, mali sme nedorozumenia a podobne, ale za jednou vecou si stojím. Vždy, keď išlo o vážnu 

vec, plaváreň, vojna, pomoc ľuďom v núdzi, sociálne veci, zdravotné veci, keď išlo o vážne veci, nie 

o hádky, o Facebook, o listy, o blbosti, tak každý sme vedeli, že čo je správna vec, čo treba urobiť 

ako ťahať za jeden povraz, si myslím. V tých vážnych debatách bolo vidieť, že toto zastupiteľstvo je 

tu pre ľudí, je tu pre Staromešťanov. A keď ide o takéto veci, tak naozaj, každý mal srdce na správnom 

mieste. Takže všetkým chcem naozaj úprimne poďakovať. Ďakujem.  

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Ďakujem. Pán poslanec Djordjevič. 

 

p. Djordjevič, poslanec MiZ: Veľmi podobne, ale aj celkom dobre naznačil pán poslanec Konečný, 

že boli tu hádky. Ono, stále čas ukáže na čo bolo čo dobré. A poviem vám tak, že uznávam, bolo treba 

niekedy otvoriť nejaké témy. Ale uznávam aj ja, že som veľa času venoval, dnes už poviem, 

zbytočným sporom. A nezistil som to sám. Povedali mi to ľudia, ktorých som poprosil, aby mi trošku 

presondovali medzi ľuďmi, aký majú občania Starého Mesta názor na nás dvoch a na náš konflikt. 

A absolútne ich to nezaujíma, či dakto si vypil, alebo či má dakto problémy doma s manželkou, alebo 
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či dakto nejaké pracovné veci nedoriešil celkom najšťastnejšie. Ono, je treba povedať, že dneska je 

podnikanie odvaha. Ja som ju nikdy nemal. Tak nechcem súdiť niekoho, keď náhodou mu niečo 

v podnikaní nevyšlo. Ale čo zaujíma ľudí, a to som sa dozvedel, je výsledok pre občana. Koľko času 

sme strávili svojou prácou a ako sme zabezpečili výsledky. Toto ľudí zaujíma. Nikoho nezaujíma náš 

konflikt. Čiže týmto chcem dať bodku za tým celým, že do budúcna sa k tomu ja osobne vracať 

nebudem. A vidíte ako sa dnes chovám, lebo som pochopil, že život nie je politika. Politika je hobby. 

A svojím spôsobom môže to byť vnímané aj ako strata času, lebo politika berie čas, ktorý je treba 

stráviť s rodinou. A preto sa chcem, nie jednému človeku, aj sám sebe, aj všetkým za ten stratený čas, 

ktorý sme venovali na zastupiteľstvách, ako dopadlo, tak dopadlo, do istej miery, ospravedlniť. 

Nehovorím, že to ľutujem úplne, ale ten čas, ktorý sme presedeli a žiaden výsledok sa nedostavil, tak 

sme ho de facto premárnili. Nevadí. My sa vieme z chýb poučiť. Pozrieť sa dopredu a pýtať sa samých 

seba, že či sme do budúcna, ktorí sa tu dostaneme, dúfam že sa dostaneme, aspoň za seba hovorím, 

dúfam, že sa stanem poslancom Starého Mesta, že budeme pre tých ľudí vzorom. Ako kedysi boli 

radní, ktorí mali v Dóme sv. Alžbety stoličky a počas omše tam sedeli. Čiže je to niečo, odkiaľ my 

pochádzame. Zastupujeme najstaršiu mestskú časť v Košiciach, kde mesto vznikalo. Tak budeme 

takými poslancami, aby boli na nás občania hrdí. Ďakujem za vypočutie. 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Ďakujem. Pani poslankyňa Hulmečíková. 

 

p. Hulmečíková, poslankyňa MiZ: Ja sa vrátim k tej tému, ktorú otvoril pán kolega Havasi. Musíme 

si všetci poslanci uvedomiť, že keď sme sa dali na sobášenie, tak je tam aj náš čas. Čiže, či prší, či 

sneží, či je + 40, alebo – 20, keď raz ten sobáš niekto chce mať, nie je robený pre nás, pre poslancov, 

ale je robený pre tých snúbencov, lebo to je ich deň. To je po prvé. Po druhé. Teraz hovoriť o tom, 

ako, čo s tým urobiť, je, si myslím, dosť nevhodný čas, pretože sme na konci volebného obdobia a 

pre tých, ktorí vzídu z volieb, tak tí to budú musieť nejako rozlúsknuť. Ale si myslím, že, a ja som to 

už aj prezentovala na určitých miestach, že bude potrebné, aby tí sobášiaci boli nie jeden určený, ale 

dvaja. Čiže jeden v zálohe. Pretože hocikomu sa môže aj ráno niečo stať. Môže zlomiť nohu, môže 

odpadnúť. Hocičo sa môže stať aj v sobotu ráno, aj v sobotu pred obedom. Čiže tam vidím nejaké 

riešenie, v hľadaní nejakého alternovania, ktorý musí byť v pohotovosti, keby sa kolegovi niečo stalo. 

A po tretie. Matrikárky. Tie matrikárky tak isto majú svoje rodiny. A tie, či sa nám to páči, alebo nie, 

tie tam musia sedieť a ísť, a slúžiť. Im patrí veľká vďaka, že sú odtrhnutí od rodín veľmi často, lebo 

nás je 13, ale oni sú, myslím, 4. Takže ten ich cyklus je oveľa väčší, ako je náš. Takže ja to asi takto 

vidím.  

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Ďakujem. Pán poslanec Djordjevič s faktickou. 

 

p. Djordjevič, poslanec MiZ (faktická): Ja viem, že ste to tak nemyslela, ale to bolo povedané, alebo 

vyslovené, a ja som to akceptoval, ako keby niekto z nás mohol za to, že 95 % ľudí chce mať svadbu 

v sobotu. Teraz nechcem byť cynický. Hovorím, 95 % ľudí chce svadbu v sobotu. Ja nechcem byť 

cynicky, ale však aj sestričky, čo chodia do nemocnice, chodia na nočné. Veď ja keď robím 

futbalového rozhodcu, sám som si vybral. Kopec nedieľ som odpiekol od rodiny, a už nebudem. Už 

sa budem venovať dcére. Takže, jednoducho, nikto z nás za to nemôže, ale môžeme starostovi dať 

nápady, ako som povedal, a on to vyhodnotí. A o tom sú stretnutia. A ešte stále si vieme dať 

stretnutie. Aj ku koncu volebného obdobia. Tak jak nás volal počas korony, prišli sme tam dvaja. Asi 

toľko.  

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Ďakujem. Nasleduje pán zástupca starostu. Prv, než mu dám slovo, 

dovoľte, aby som hlavne tomuto človeku, ktorý sedí po mojej pravici vzdal úctu a poďakoval, lebo 

tento človek vlastne je mojím zástupcom štyri roky počas celého volebného obdobia. A robí to ozaj 

preto, lebo ho to baví a chcel to robiť, a verím, že sa v tom našiel. A chcem len podotknúť, že to robí, 
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na rozdiel od iných mestských častí, zadarmo. Takže, pán zástupca, máš slovo. 

 

p. Ďurica, zástupca starostu MČ: Ďakujem veľmi pekne. Ja sa priznám, ja som za to, že to robím bez 

nároku na odmenu, aj zabudol na to. Nikdy som na to nemyslel. Bolo pár chvíľ, keď som si povedal, 

či to naozaj za to stojí, ale vždycky som to vyhodnotil, že určite áno. Takže ďakujem pekne pán 

starosta, vážim si to. Ak môžem, vrátim sa len k tým sobášom. Treba myslieť na to vždy, že pokiaľ 

niekto v lete nie je dostupný, tak naozaj, aby si potom tie letné termíny nedával. To, čo sa stalo tebe 

Peťo, to ma mrzí. Nebola to tvoja chyba samozrejme. Tri termíny, to je naozaj dosť. Ja sám už mám 

opäť ďalšie dva alebo tri extra termíny na september a sú to pracovné dni, stredy, štvrtky atď. Čiže 

naozaj ten dopyt je naozaj obrovský. Tak isto budem, vždycky prosím pani matrikárky, aby to 

smerovali k tým oficiálnym termínom, lebo pre niekoho je to 10 minút, ale pre niekoho sú to dve 

hodiny, keďže musí odísť od inej práce, prezliecť sa atď. Čiže som rád, že je taký obrovský dopyt, 

a budem rád, keď aj budú skôr smerované aj na tie oficiálnejšie termíny, tie sobotné, keď je poslanec 

dohodnutý. Takže uvidíme ako to bude do budúcna. A tak záverom by som tak isto chcel poďakovať 

za konštruktívnu spoluprácu všetkým vám. Každý z vás ste pre mňa osobnosťou, ktorý priniesol niečo 

nové na tento úrad. Bola tu nejaká generačná výmena. Uvidíme ako to dopadne v najbližších voľbách. 

Máme skúsenosti starších skúsených poslancov a nás mladších plných elánu a entuziazmu, ktorí sme 

prišli na to, že možno máme viac plánov ako vieme reálne zrealizovať. Ale na druhej strane, bol by 

som rád, keby sme netrpeli takouto slepotou, že vidíme veci, ktoré sa postupne vďaka tomuto úradu 

podarilo zmeniť, alebo možno sme zabudli ako vyzerali predtým. A tým, že už sú zmenené, tak nás 

tak netrápia a stále nás trápia nové a nové. Verím tomu, že keby sme vytiahli rôzne fotografie a možno 

by sme našli stovky z rôznych drobných vylepšení toho verejného priestoru, ktoré sme dokázali 

napriek tej ťažkej situácie zvládnuť, tak tie výsledky sú. A nikto z nás asi nevedel, že nás budú čakať 

štyri krízy počas nášho volebného obdobia. Čiže, mali sme tu COVID, mali sme tu Ukrajinu, ktorú 

ešte stále máme, vládna kríza, čaká nás ekonomická kríza. Takže naozaj nezávidím ďalšiemu 

zastupiteľstvu, ale budem nám všetkým držať palce, aby sme obhájili svoje posty. A je tu výborný 

tím ľudí, všetkých zamestnancov, pán Kovács, pán Timko, Janko Spišák, pán Háber, pán Pillár. Takže 

sú to ľudia na správnych miestach. Tak som rád, že sú tu a robia pre túto mestskú časť. Ďakujem. 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Ďakujem. S faktickou pán poslanec Djordjevič. 

 

p. Djordjevič, poslanec MiZ (faktická): Je to chvályhodné, ale ja si myslím, že to nie je správne. 

Každý svoj čas trávi nejak, ako hovoríme, od rodiny. Netvrdím, že 100 %, alebo neviem, či vy viete, 

zástupca starostu podľa zákona môže mať až do 70 % platu starostu. Mali sme tu jedného a keď som 

sa spýtal, že aké výsledky sú po ňom, tak podal výpoveď a dnes je županom. Čiže, ja hovorím, že 

aspoň jedno percento v budúcom volebnom období, však to je 30 alebo 40 EUR v hrubom, by mohol 

dostať zástupca, lebo to je gesto toho, že je opäť nejaká hodnosť. Zástupca starostu Starého Mesta. 

Čiže to je zase môj subjektívny názor. Ja tvrdím, že toľko rozpočet mestskej časti nezruinuje s tým 

jedným percentom, alebo desiatimi alebo piatimi. Dohodneme sa v decembri. Ďakujem. 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Dobre. Takže, ak sa nikto ďalší nehlási, dovoľte, aby som aj ja sa vám 

všetkým poďakoval. Prežili sme spolu myslím si, že plodné a veľmi zaujímavé štyri roky v rámci 

nášho volebného obdobia. Vieme ako to vlastne všetko po sebe nasledovalo. Vhupli sme, aj ja osobne 

ako nováčik, do pozície starostu. Prvý rok vlastne sme šľapali ozaj ako sa len dalo. Následne potom 

prišli vlastne tie rôzne problémy, ako spomínal pán zástupca. Takže sme sa, myslím, aj vďaka vám, 

svorne popasovali s týmito všetkými, či už s covidovou krízou, krízou v súvislosti s vojnou teraz na 

Ukrajine, vládnou krízou. A čo sa týka energetickej krízy, to nás skôr ako keby čaká. To je teraz asi 

výzva na najbližší polrok, až rok. Takže verím tomu, že sa takto všetci ... Keby sme vedeli, bol by 

som rád, ale samozrejme budeme čakať na výsledky ako volič rozhodne. A pevne verím, že rozhodne 

tak, aby sme ozaj dokázali naďalej rozvíjať našu mestskú časť a hlavne dokázali viac ako doteraz 
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spolupracovať. A verím tomu, že v takom duchu, v akom sa nieslo aj dnešné rokovanie miestneho 

zastupiteľstva, že sa nám podarí takto konštruktívne, bez nejakých zbytočných hádok a nenávisti, 

rokovať v tých nasledujúcich rokoch, bez ohľadu kto z nás kde bude, sedieť na akom poste. Dovoľte, 

aby som sa poďakoval predovšetkým pracovníkom, ktorí ozaj urobili maximum pre to, aby ste aj vy, 

samozrejme nielen ako poslanci, ale hlavne ako občania, Staromešťania, boli spokojní. Vždy, 

samozrejme, je aj niečo naprávať. Takže rovnako sa ospravedlňujem v mene úradu, ak nejaké sa stali 

chyby, či už v komunikácii, prípadne v nejakých iných záležitostiach navonok, alebo voči vám, 

miestnym poslancom. Dovoľte, aby som sa poďakoval aj našim riaditeľkám našich inštitúcií, čiže 

Múzeum Vojtecha Löfflera, takisto všetkým riaditeľkám našich šiestich materských škôlok. 

A v neposlednom rade samozrejme spomeňme aj pána riaditeľa, ešte keď sme spolupracovali na 

úrovni Mestskej krytej plavárni. Tak isto aj jemu ďakujeme. No, a dovoľte na záver poďakovať ešte 

raz vám,  milí kolegovia miestni poslanci, za to, že sme mali možnosť takto sa tu štyri roky stretávať. 

A verím tomu, že sa, či už opäť tu v pléne, alebo v rámci nejakých neformálnych stretnutí v uliciach, 

budeme naďalej takto družne stretávať a budeme vedieť sa porozprávať o problémoch a ako ich ďalej 

riešiť pre našich Staromešťanov. 

 

- - - 

 

 

BOD č. 17 

Záver 

 

p. Petrovčik, starosta MČ:  Dovoľte, aby som oficiálne ukončil dnešné zasadnutie Miestneho 

zastupiteľstva Košice-Staré Mesto a prajem vám všetko dobré a hlavne veľa zdravia, šťastia a všetko 

čo si želáte, nech sa vám splní. Takže veľa pracovných, ale hlavne súkromných úspechov.  

 

  

V Košiciach 29.09.2022 
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